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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. október 30. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIRENDEK: 
9.00 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, a 
település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági feladatokról.  
10.30 
4. Tájékoztató a Makói Kistérség Többcélú Társulása tevékenységéről. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. október 30. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabó-Madarasi Edit 
pályázatíró, Jablonkai László üzletvezető, Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere, Dr. 
Ortutay Miklós projektmenedzser, Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató, Dr. Csapóné Katkó 
Tímea „Az Elesettekért” Alapítvány szakmai vezetője, Szilágyi László vagyonvédelmi 
szakértő, Borbíró Zsolt Globál Védelem Kft. ügyvezetője, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető, Süli János műszaki 
ügyintéző 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívótól eltérően, kiegészíteném 
egy energetikai pályázatról szóló tájékoztatással. Van-e más javaslat? Aki egyetért a 
módosított napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 252/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
252/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. október 30-i soros 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

NAPIREND: 
9.00 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, a 
település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági feladatokról.  
10.30 
4. Tájékoztató a Makói Kistérség Többcélú Társulása tevékenységéről. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Tájékoztatás energetikai pályázatról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató táblázat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelen van Szabó-Madarasi Edit pályázatíró és Jablonkai 
László a HungaroSun Szolgáltató és Kereskedelmi Bt. üzletvezetője, akik elkészítették a 
tájékoztató táblázatot. Megkerestek október elején azzal, hogy lesz egy energetikai pályázat, 
végigbeszéltük és most már körvonalazódik az elképzelés. Két részről szól a táblázat. Az 
egyik a fűtéskorszerűsítés plusz napelem, a másik rész napelem telepítés és általa elektromos 
áram megtakarítás. Átadom a szót a szakembernek, kérem, tájékoztassa a testületet erről a 
pályázatról és a lehetőségeinkről. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Köszöntök mindenkit a testület tagjai közül. Kb. egy hónappal 
ezelőtt elkezdtünk egy közös beszélgetést a hamarosan megnyitásra kerülő energetikai 
pályázatokkal kapcsolatban. Polgármester asszony arra kért fel minket, hogy egy adott 
intézmény listán nézzük meg, milyen lehetőségek vannak és próbáljunk egy rövid, 
tulajdonképpen megtérülés számítást készíteni az adott intézményekre, és esetleg nézzük meg, 
hogyha lesz energetikai pályázat, akkor melyik épület milyen pályázatba sorolható be. 
Társadalmi vitára megnyitották a KEOP-os pályázatokat. Ezeknek két csoportja van. Van egy 
egyszerűsített pályázat, ami kimondottan megújuló energiák telepítését támogatja, ez alatt 
értünk ilyet, hogy napelemes rendszer, napkollektoros rendszer és biomassza tüzelés, illetve 
van egy komplex pályázati program, amiben fűtéskorszerűsítést, mint olyan tevékenységet 
meg lehet valósítani. Ez a két pályázati konstrukció a támogatás intenzitáshoz van kötve, 1 
milliótól 50 millió Ft-ig lehet vissza nem térítendő támogatást igényelni az egyszerűsített 
pályázatokra, amiben napelem, napkollektor és biomassza fűtés társul, illetve 50 millió Ft 
felett vissza nem térítendő támogatás esetén lehet a komplex beruházásokra pályázni. A 
táblázatban az épület listából a művelődési ház, a bölcsőde és a könyvtár épülete a 
polgármesteri hivatallal egyetemben, ami fűtéskorszerűsítés, mint olyan, polgármester 
asszony elmondása szerint egy érdekes beruházási kérdés lenne. Viszonylag régi fűtési 
rendszer van a polgármesteri hivatalban is, a konvektoros fűtés nem egy gazdaságos 
fűtéstechnikai megoldás. Az utolsó oszlopban látszanak a kalkulált bekerülési bruttó 
költségek, van, ahol nincs adat, mert ezeknek az épületeknek az építészeti felmérése 
folyamatban van. A KEOP-4.10.0 egyszerűsített energetikai pályázat lehetőséget biztosít 
helyi hő és hűtési igény kielégítésére villamos energiával. A napelemes-rendszer, mint 
áramtermelő-rendszer beépítése polgármester asszony elmondása szerint is egy érdekes 
kérdés lehet. Ezeket a beruházásokat három intézmény: a polgármesteri hivatal, az óvoda és 
az Óbébai utcai iskola esetén elég alaposan sikerült úgy felmérni, hogy a statikai 
szakvélemények elkészültek, telepíthetők a napelemes rendszerek. Sikerült úgy méretezni a 
rendszereket a tetőfelülethez mérten, hogy feltehető akkora mennyiségű napelem, hogy 
tulajdonképpen az éves villamos energiafogyasztást, ha nem is 100 %-ban, de 90-95 %-ban le 
tudja fedni. Erre készült ez a rövid megtérülési számítás, amire kalkulált bekerülési 
költségként árajánlatok is érkeztek már polgármester asszony részére. Összeírásra került, 
hogy a három épületen összesen bruttó bekerülési költség kb. 47 millió Ft, 15 %-os önerővel 
nyújtható be a pályázat, ami azt jelenti, hogy 40 millió Ft támogatás mellett 7 millió Ft lenne 
az önkormányzati önerő. Erre nagyon egyszerű a számtan, mert az önkormányzat kapja most 
jelenleg bruttó 27,- Ft-ért a villamos energiát, volt ennek a három épületnek összességében 
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éves szinten, az elmúlt egy évet alapul véve 66.000 kWh éves felhasználása, ebből mintegy 
60.000 kWh-t lehetne megtakarítani évente. Ha ezt a 15 %-os önerőre vetítjük le, akkor 4,3-
4,4 éves megtérüléssel tudna most pályázni az önkormányzat kimondottan a napelemes 
rendszer telepítésére. Ha van kérdés a napelemes rendszer telepítésére vonatkozóan, szívesen 
válaszolok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A fűtéskorszerűsítésről külön beszéljünk. Nincs benne a 
táblázatban a Sportcsarnok. Megnéztük, annak befüggesztett rétegét, az álmennyezetet, nem 
túl nagy súly lenne, de oda nem szívesen tennék fel. Ugyanígy a másik problémás terület a 
Móricz utcai iskola teteje. Ez a kettő kimaradt. Kérdés lehet az Óbébai utcai iskolánál az, 
hogy nem tudjuk, mi lesz az iskolával, átveszik, vagy nem veszik, de ettől függetlenül, ha 
megmarad, évek múlva is egy olcsóbb működést tenne lehetővé. Annyi kiegészítést tennék 
még, hogy az óvoda esetében benne van egy napkollektor is, ami a meleg víz ellátást 
biztosítaná. Az összes többiről beszélünk a későbbiekben, mert fűtéskorszerűsítéssel együtt is 
kell megújulót csinálni. Ezek az intézmények vannak benne, statikai okok miatt kimaradt a 
Sportcsarnok és a Móricz utcai iskola épülete. Átadom a szót a képviselő-testületnek. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Most arról beszélünk, hogy áramköltséget takarítanánk meg. Úgy 
tudtam, hogy ez úgy működik, hogy ha telepítjük, az áramot el kell adni az 
áramszolgáltatónak, és onnan kapjuk vissza. Ez most így működik? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Nem. Nagyon egyszerű a működés, amit megtermel a 
napelem, ha adott pillanatban van az épületnek villamos energia fogyasztása, azt rögtön leköti 
az épület, viszont engedélyeztetni kell az áramszolgáltatóval. Tényleg így működött 2008 
előtt a rendszer, hogy visszavette olcsóbb áron az áramszolgáltató, mert a rendszer-használati 
díjat nem fizette ki és vételeztük drágábban. Most már nem így működik, az elszámolás 
teljesen mennyiségi alapon történik, egy éves ütemet, egy éves ablakot néznek, ha a 
napelemnek nyáron többlet termelése van, akkor, ha az egy éves ablakba beleesik a téli 
időszak, akkor télen a nyári többlettermelést mennyiségi alapon jóvá tudjuk íratni. Ezalatt azt 
értem, hogy ha a napelem termel 1.000 egységet, a fogyasztás 1.200 egység, akkor 200 
egységet kell kifizetni egy adott évre, és az elszámolás teljesen mennyiségi alapon történik.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor tegyük fel az 1.000 egységet, a fogyasztásunk 1.000 egység, 
de 1.500-at termelünk, akkor 500-at még kifizet pluszban? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Így van, ez működhet pluszban is. Ha 1.500 egységet 
termelek, és például intézmény-átalakítás miatt csökken a fogyasztás, akkor lesz 1.000 
egységes fogyasztás, az 500 egység plusz költséget az önkormányzat minden egyes év végén 
elszámolásnál kiszámlázhat az áramszolgáltatónak. Értelemszerűen azt azért tisztán kell látni, 
hogy a rendszer-használati díjjal csökkentett árat, mintegy a teljes vételár 85 %-át fogja 
kifizetni az áramszolgáltató.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez nem okozhat olyan problémát is, hogy akkumlátorban tárolom, és 
amikor szabaddá teszi, akkor visszatöltöm? Ha többlettermelés lesz, a hálózatra rögtön 
rámehet? Valami kapcsoló kell. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Van egy kapcsoló, egy osztódoboz, amit megtáplál ez a 
napelemes rendszer. Az osztódoboztól az áramszolgáltató biztosít egy úgynevezett több 
regiszteres, de két regiszterben mért ad-vesz mérőt. Ezeket a jelenlegi mérőket lecseréli az 
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áramszolgáltató, átprogramozza úgy, hogy ne csak egyik irányba tudjon az óra mérni 
forgalmat, hanem legyen egy külön regiszter, ami a visszatáplált energiát is méri. 
Tulajdonképpen a két regiszternek a különbözete az, ami éves szinten plusz vagy mínusz 
irány, ez a kettő, ami elszámolásra kerül. 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Annyi kiegészítés pályázati szempontból, hogy pályázat 
csak akkora méretű napelemes rendszerre nyújtható be, amekkorát az intézménynek a 
fogyasztása alátámaszt. Túlméretezni nem lehet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? 
 
Szirbik Imre képviselő: A Gabonakutató igazgatója a múltkor itt volt és elmondta, hogy 
ilyesmiben gondolkodnak, hogy a 60 %-át a megtermelt áramnak legalább el kell, hogy 
használják, mert másként üzletnek minősítik. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Úgy működik a pályázati rendszer, hogy megengedik a 
rendszer túlméretezését, de azt már a pályázatban alapjába véve indokolni kell, hogy miért lett 
nagyobb rendszer beépítve, mint ami az épület tényleges fogyasztása. Ez működhet egy 
Gabonakutató esetén, hogy terveznek egy vagy két éven belül egy bővítést, aminek tudják azt, 
hogy magasabb lesz a villamos energia felhasználása, ezért most egy nagyobb beruházásra 
pályáznak. Az egyszerűsített pályázatokat azért szeretik és azért egy jó konstrukció, mert nem 
nagyon van kötelező vállalás a három éves fenntartáson kívül. Ezalatt azt értjük, hogy adott 
intézményen három évig kell fenntartani a napelemes rendszert, ez a pályázatnak a 
legszigorúbb fenntartása, de se létszámban, se más egyéb kötelezettség nincs.  
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Igen, más pályázatok esetében szokott létszámtartás, 
személyi jellegű kifizetés, ilyesmi kötelezettség lenni, de itt igazából annyi a fontos, hogy a 
megtermelt elektromos áram által a széndioxid kibocsátás csökkentést kell egy indikátorban 
számon tartani és erről jelentéseket beküldeni három évig, évente egyszer. 
 
Szirbik Imre képviselő: Biztosítók hajlandók biztosítást kötni erre a berendezésre? Hallottam 
olyat, hogy a jég szétverte. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mennyi lehet a díja? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Pontosan erre így nem készültem fel. Azt tudom, hogy 
belevehető, nyilvánvaló, hogy van ennek effektív költsége. Annyit kell tudni, hogy a napelem 
és a napkollektor között azért vannak különbségek. A napelem jobban időtálló, van egy 
alumíniumkeret egy elég vastag biztonsági üveggel, arra van alulról rálaminálva, úgymond ez 
a vékony filmhordozó. A napkollektor esetén edzik a teljes rendszert. Tényleg nagyon sok sík 
kollektor eltört a jégeső következtében. Ott is nyilván, ha bele volt véve egy adott biztosítási 
rendszerbe, akkor a biztosító ezt fizette. Napelemből regionális szinten nem sok cserés modult 
hallottam, de az egy dolog, hogy nem hallottam. A tető dőlésszögek meghatározzák a telepítés 
dőlésszögét, ezáltal, ha esik a jég, akkor van probléma, ha merőlegesen tud ráesni az üvegre, 
mert akkor tud nagy hatást kifejteni. Ezek az általában 40°-os tető dőlésszögek azért merőben 
eltérnek az optimális jégesőtől, de azért ezzel számolni kell valamilyen szinten. Úgy lett 
bekategorizálva ez a három épület, hogy a pályázat és az áramszolgáltató 50 kVA 
teljesítmény alatt minősít egy rendszert háztartási méretű kiserőműnek, ebben az esetben 
működik ez az elszámolás, amiről beszéltem, a fölött már KÁT rendszer van, illetve egy kicsit 
komplexebb elszámolási struktúra. Úgy választottuk össze ezt a három épületet, hogy az 
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összteljesítmény pontosan 50 kVA legyen, ezáltal mind a pályázati korlátokat ki tudjuk 
használni, illetve engedélyezésben nincs semmi olyan külön menetrend az áramszolgáltató 
fele, hogy esetleg húzza, vagy tolja az engedélyezési lépcsőket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még a napelemmel kapcsolatos kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Milyen karbantartást igényel, van-e valamilyen költsége? Működő 
rendszert meg lehetne-e nézni?  
 
Jablonkai László üzletvezető: Ilyenre van lehetőség, akár több is, kisebb-nagyobb, akár 
majdnem 40 kW-os nagyságrend egy helyen is, illetve nem is kell messze menni, a szegedi 
egyetem 660 kW-nyi napelemet telepít 24 épületen. Polgármester asszony mondta a statikai 
problémákat, akkor mondtam, hogy igazából láttunk érdekes tetőket és tulajdonképpen nem 
nagy súlya van, de azért statikailag oda kell figyelni, hova telepíthető, hova nem. Az 
élettartamról annyit kell tudni, hogy a napelem gyártók 99 %-a 25 évre 80 %-os teljesítmény 
garanciát ad a napelem-modulokra, ami annyit jelent, hogy 25 év után nem eshet 80 % alá egy 
modulnak a teljesítménye, ezt a napelem gyártó cégek biztosítják, illetve nem nagyon van 
karbantartás igénye. Van benne egy darab inverter, ami egyenáramból váltóáramot csinál, erre 
is alapjában 5 év garanciát biztosítanak a gyártók, illetve az áramszolgáltató is bizonyos 
típusú invertereket enged meg a hálózatra felcsatlakozni, de úgy tudom, ez az 5 év 
meghosszabbítható akár 15 éves garanciára is, tehát éves szinten a karbantartási költség 0 Ft 
környékén van. Az ad-vesz mérőt az áramszolgáltató biztosítja, ezáltal a tulajdonát képezi, 
nincs karbantartási igény, nyilván, ha valami hiba vagy egyéb dolog van, azt kijelzi az adott 
inverter, azt gondolom, garanciálisan javítani köteles az adott kivitelező. 
 
Szirbik Imre képviselő: Örülni nem örül ennek az áramszolgáltató, úgy hallottam. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Rendelet szintjén nem tud vele mit csinálni. Németországban 
már annyi napelem van, hogy egyszerűen nem tudnak mit csinálni a zöldenergiával, a 
megtermelt energiával. Az Európai Unióban van egy norma, amit nyilván Magyarországnak is 
be kell vállalni. 
 
/Szirbik Imre képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Bacsa György alpolgármester: Úgy tudom, az EU csatlakozással vállalta az ország, hogy 
mennyi megújuló energiát fog termelni. Az a véleményem erről, ha már itt vagyunk a napfény 
városának vonzáskörzetében, a napsütéses órák száma igen jelentősen magasabb, mint az 
ország más területén, ezért hiba volna ezt kihagyni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért azzal, 
hogy ezt a pályázatot be kívánjuk nyújtani, küldjük el az EDF DÉMÁSZ-nak az 
igénybejelentési kérelmünket, és a képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 
benyújtáshoz szükséges dokumentumokat készítse elő, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 253/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás energetikai pályázatról – napelem telepítése 
 
253/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztatás 
energetikai pályázatról – napelem telepítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván 
benyújtani a helyi hő és villamosenergia-igény kielégítése megújuló energiaforrásokkal 
(KEOP-2012-4.10.0/A) tárgyú pályázati felhívásra önkormányzati intézményekre 
(Polgármesteri Hivatal, Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Naköziotthonos Óvoda és a 
Dózsa György Általános Iskola Óbébai utcai épülete) történő napelem telepítése céljából. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy készítse elő a 
pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat és azt terjessze a Képviselő-testület elé, 
valamint az EDF DÉMÁSZ mint áramszolgáltató felé az igénybejelentést tegye meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A fűtéskorszerűsítésről is beszéljünk pár szót. A bekerülési 
költségek még nincsenek kiszámolva. A Polgármesteri Hivatalba konvektoros fűtés van, a 
Bölcsődében rossz, régi a kazán és a radiátorok is, a Művelődési Házban tudjuk, milyen 
problémák vannak a nagy és a kis kazánnal és a Könyvtárral is bajunk van. Ebből a sorból 
kimaradt az idősek otthona, ott szerintem a fűtéssel nincsen gond, pár éve kicseréltük a 
kazánt, a radiátorok is jók. A napelemes pályázatba már nem fért bele, mert az 
összteljesítményt 50 kW-ra terveztük a könnyebb megvalósíthatóság érdekében, 
fűtéskorszerűsítésre meg úgy tűnik, nincs az épületnek szüksége. Átadom a szót. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Kicsit most megfordítanám ezt a dolgot, hogy nem a műszaki 
dolgokkal kezdeném vagy az elképzeléssel, hogy miről beszélgettünk, hanem inkább a 
pályázatról kellene néhány szót szólni. Tulajdonképpen egy ilyen fűtéskorszerűsítéses 
pályázatot, hogy lehet kialakítani, mert ez egy kicsit más, mint az egyszerűsített pályázat. 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Megjelentek KEOP-os pályázati kiírások, több méret és 
több kategória van. Van ez az egyszerűsített napelemes, amiről eddig beszéltünk, van egy 
egyszerűsített épületenergetikai, ami nyílászáró-csere, szigetelés, hasonlókat támogat, de abba 
nem fér bele a megújuló. Van egy olyan kisebb méretű, 1 millió és 50 millió Ft közötti 
támogatás tartalmú, ami komplex, beleférhet akár megújuló is és a különböző 
fűtéskorszerűsítési dolgok, csak úgy hallottam, hogy szó lenne hőszivattyús fejlesztésről. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez csak felmerült. 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Ennek végül is függvénye, hogyan megyünk tovább, 
hogyan lesz a döntés, mert ebbe az egyszerűsítettbe, ami 1 millió és 50 millió Ft között van, 
ebbe beleférnek különböző hőszigetelési dolgok, a fűtésrendszernek a teljes korszerűsítése, 
kivéve a hőszivattyú. A hőszivattyúra valamiért az 50 millió és 500 millió Ft közötti nagyobb 
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pályázati lehetőség áll rendelkezésre. Azt gondolom, hogy ez a komplex működhet, ez a 
kisebb. 
 
Jablonkai László üzletvezető: Polgármester asszonnyal beszélgetve és a megújulókkal 
kapcsolatban felmerült egy olyan lehetőség, például a Polgármesteri Hivatalnál beszéltük ezt 
meg, hogy hőszivattyú tekintetében mint megújuló energia olyan lehetőségben gondolkodik 
az ember, ami nem egy talajszondás, nem egy fúrt kutas hőszivattyú, hanem egy egyszerű 
levegő-vizes hőszivattyú, ami a külső levegőnek a hőmérsékletét, mint áramló közeget 
használja fel, hogy hőenergiát állítson elő. Meg lehet azt a megoldást csinálni komfort 
szempontjából, egy fűtési-hűtési rendszert egyidejűleg megoldani, polgármester asszony 
mondta, hogy a téli időszakhoz mérten most már inkább a nagyobb terhelést a nyári 
időszaknak ez az iszonyatos hősége biztosítja. Nem biztos, hogy egy rossz gondolat, hogy 
kiépíteni egy olyan központi hűtési-fűtési rendszert, amire támogatás is kapható és megújuló 
energiának minősül, kimondottan magas pontszámokkal lehet pályázatot benyújtani. A 
működési elv nagyon egyszerű, vannak olyan levegő-vizes hőszivattyúk, amiket rá lehet kötni 
egy radiátoros körre. A hőszivattyúnál azt szokták mondani, hogy alacsony fűtési 
rendszerekhez lehet illeszteni, mert ott nagyon hatékony, viszont vannak piaci forgalomban 8-
10 évvel ezelőtti konstrukciók, amik folyamatosan fejlődnek, hogy már hozzá lehet tenni 
magasabb hőmérsékletű rendszerekhez. Ha radiátorok helyett bizonyos fan coil-okban 
gondolkodunk, ami ugyanúgy néz ki, mint egy radiátor, egyetlen egy különbség van benne, 
hogy van benne egy ventilátor, ami le tudja fújni a fan coilnak a hőcserélőjéről a meleget, 
nyáron a hideget. Akkor tulajdonképpen egy hűtési-fűtési rendszer, mint olyan kiépíthető egy 
adott helyen. Ezeknek a rendszereknek a bekerülési költségére még nem tudjuk az összegeket 
megmondani. Magasabb, mint egy hagyományos központi fűtési rendszer kiépítése. Viszont 
mérlegelési szempont a 15 %-os saját erő. A hőszivattyú elektromos árammal működik, ha 
most a hőszivattyú mellé még telepítenek nem akkora felületű napelemet, mint az 
egyszerűsített pályázatban, hanem csak éppen akkorát, amekkora a villamos energia 
ellátásához szükséges, akkor tulajdonképpen majdnem 0 Ft-ban kihozható mind a hűtés, mind 
a fűtés. Ez még egy mérlegelési szempont, a gáz megtakarítása, ami a Polgármesteri Hivatal 
esetén ez a konvektoros fűtés nagyságrendben számoltunk 300-400.000,- Ft-tal, de nem 
készültem erre, lehet még magasabb is konvektoros fűtés esetén, ez vélhetően a megtérülési 
időt nagyon kedvező szintre tudja húzni. Testületi döntés, hogy melyik irányba menjen el a 
fűtéskorszerűsítés vagy esetlegesen megnézni mind a két alternatívát, mert a bekerülési 
költségek alapján lehetne dönteni. Hagyományos fűtéskorszerűsítés esetén gázkazánnal 
szintén egy egyszerűsített pályázatról beszélünk, 1 milliótól 50 millió Ft-ig lehet igényelni a 
támogatást. Annyival bonyolultabb, hogy komplex energetikai tanulmányt kell csinálni, 
sokkal hosszabb a pályázat előkészítési szakasza, mint egy napelemes pályázat esetén. Ha 
viszont a hőszivattyús megoldást választják, akkor 50 milliótól 500 millió Ft-ig terjedő 
támogatás intenzitású konstrukcióba fér bele. Ezalatt azt értem, hogy kell csinálni egy 60-70 
millió Ft közötti projektet ahhoz, hogy beleférjünk a komplex támogatásba. A saját erő ebben 
az estben is 15 %. 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: A pályázat most van társadalmi egyeztetésen, és 
november elejével zárják le ezt az egyeztetési folyamatot, azt követően várhatóan egy-két 
héten belül ténylegesen meg is nyitják majd és utána 60 napig lesznek ezek a pályázatok 
nyitva. Aránylag egy gyors döntés és gyors munka szükséges majd.  
 
Jablonkai László üzletvezető: A napelemesnél a 40 millió Ft-os támogatás 46 millió Ft-os 
projektre lett kiszámolva, arányaiban mérten 46 millió Ft-nál nagyobb projektet kell csinálni, 
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de nem nagyságrenddel nagyobbat ahhoz, hogy egyáltalán ez a komplex benyújtásra 
kerülhessen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gázos fűtésnél kell megújuló is, ott is be lehetne építeni a 
napelemet. A napkollektor esetleg a bölcsődébe szóba jöhet. Napelem, mikor fűtésről 
beszélünk, szóba jöhet-e? 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Szóba jöhet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bölcsődében gázzal fűtünk, korszerű a fűtésrendszer, 
csinálunk mellé egy napelemes elektromos megtérülést, mert azok kiestek a másik 
pályázatból.  
 
Jablonkai László üzletvezető: Az 50 kW-ot elértük, most bele tudjuk-e esetleg tenni, ha jól 
értem, polgármester asszony azt mondja, hogy csinálnák esetlegesen egy hagyományos 
fűtéskorszerűsítést egy korszerű gázkazánnal. 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: Ott is kell lenni valami megújuló résznek is, nem elég, 
hogy a napelem a megújuló rész, a fűtéshez kell kapcsolódnia a megújulónak. Ennek utána 
néznék még. 
 
Jablonkai László üzletvezető: A társadalmi egyeztetéses anyagban még elég sok hézag van. 
Ezt kérdésként felírnánk és rákérdeznénk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény a fűtéskorszerűsítésről? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Havonta egyszer vagyunk itt, de a hűtés-fűtés variáció kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Művelődési Ház és a Könyvtár is nagyon nagy probléma, 
ott is konvektoros rendszerek vannak, nagyon drága. Ebben a kérdésben azt javasolnám, ha 
ezzel egyetért a képviselő-testület, hogy készíttessük elő, hogy melyik projektbe férne bele, és 
átgondolva mindegyikre készítsünk egy olyan szintű anyagot, mint a táblázat zöld mezőjében 
látható. Csináljuk meg a Hivatalra két típusban, hogy hűt és fűt és a hagyományos 
fűtéskorszerűsítésre. A többi említett intézménynél is legyen hűtő-fűtő? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Csináljuk meg mindegyiket rendesen, nézzük meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bölcsődénél is ésszerű? A légmozgásra gondoltam. 
 
Jablonkai László üzletvezető: A hűtés alatt azt értem, hogy a hűtés az egy opció, ott is lehet 
fan coilos fűtést kiépíteni, de korszerűen esetleg a levegővizes hőszivattyúval, ha véletlenül 
átalakul az épület vagy más lesz benne, akkor benne van opcionálisan egy hűtési funkció vagy 
lehetőség. 
 
Szirbik Imre képviselő: Ha a megtermelt árammal működne hagyományos klímaberendezés, 
nem olcsóbb? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Olcsóbbnak olcsóbb, de az nem pályázati tétel, mert a klíma 
nem megújuló. A klímával az a baj, hogy télen nagyon rossz hatásfokkal fűt. Vannak olyan 
inverteres klímák, amik fűteni tudnak télen, de nagyon sok áramot elfogyasztanak.  
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Szirbik Imre  képviselő: A fűtés maradna, arra gondoltam, csak akkor nem kellene kicserélni 
a radiátorokat, az egész rendszert hűtő-fűtőre, csak klíma kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a baj, hogy a Hivatalban és a Könyvtárban konvektor, a 
Művelődési Házban kazánok és konvektorok is, a Bölcsődében régi öntöttvas radiátorrendszer 
és egy régi kazán van. Ezeket mind cserélni kell, mert fűtést szeretnénk korszerűsíteni. Ha ezt 
lehet csinálni úgy is, hogy mindkét irányba tud dolgozni, a Művelődési Háznál és a Hivatalnál 
sem hátrány. A Bölcsődénél a levegőmozgás miatt körbejárnám a kérdést. Nem arról van szó, 
hogy meglévő jó rendszereket ki akarunk dobni, hanem meglévő rossz hatásfokkal működőt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Puffer tartályok beszerelését bele lehet tenni a pályázatba? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Bele. A levegővizes hőszivattyúnak is kell egy puffer tartály. 
Nyilván nem akkora, mint egy biomassza kazánnak, 500 és 1000 l közötti puffer tárolók 
vannak. A későbbiekben tartalmaz egy olyan bővítési lehetőséget, hogy bármikor 
napkollektort lehet hozzácsatolni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Óvodára most kérünk napkollektort, mert van egy olyan 
kazán, amihez hozzá lehet kapcsolni. Az Iskolánál olyan nagyszerűen működik, hogy éppen 
abban az időszakban kell vigyázni rá, amikor nyári szünet van és a meleg víz nem kell egyik 
iskolaépületben sem. A Bölcsődében jó lenne, a többi épületre nem kell.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Vegyes tüzelés vagy fatüzelés vagy pelle tüzelésre is van ilyen 
pályázati lehetőség? 
 
Jablonkai László üzletvezető: Belevehető az egyszerűsítettbe is, de egy adott évben egy adott 
önkormányzat egy kódszámú pályázatra adhat be pályázatot. Működik a fűtéskorszerűsítésnél 
is a pelle vagy a biomassza. A szilárd tüzeléssel az a baj, hogy oda mindenféleképpen plusz 
ember kell, létesítményenként kell fűtőt biztosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A munkaügyi pályázatokban ezek támogatottak, de ki tudja 
meddig. Ezekhez tárólószínekre is szükség van, hogy oda bepakoljuk. Azt ne felejtsük el, 
hogy a térségünkben és a falu környékén lévő földeken nagyon jó minőségű búzát, 
fokhagymát lehet termelni, ezek a földek nem arra jók, hogy energiafüvet termeljünk rajta. 
Sokkal nagyobb értéket lehet benne előállítani. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ártéri földeket ajánlják az energiafűre. A hőszivattyú jobban 
működik, mint pár évvel ezelőtt? Makón az ipari parkban, az inkubátorházban nem működik, 
óriási pénzeket, 100 milliós nagyságrendet öltek bele, gázzal fűtenek. 
 
Jablonkai László üzletvezető: A hőszivattyúknak három válfaja van. Ha szondával működik, 
alapjában véve az a probléma, hogy tudni kell azt, hogy melyik hőszivattyút hova érdemes 
telepíteni. A fúrt kutas hőszivattyúkkal vagy szondás hőszivattyúkkal az a probléma, hogy 
egy szonda kiépítése közel 1 millió Ft-ba kerül, ezáltal a bekerülési költségeket nem is merem 
mondani, hogyha 20 vagy 30 szondát fúrunk, csak szonda oldalon mennyibe kerül, nyilván 
más típusú gép kell. Önmagában azok a hőszivattyúk padló-, fal-, mennyezetfűtésre, hűtésre 
tökéletesek. Nem tudom, az inkubátorházban milyen a fűtési rendszer, nem tudom, milyenek 
a belmagasságok, illetve a hűtött-fűtött terek. El tudom képzelni, hogyha működne is a 
hőszivattyú, olyan kompresszor teljesítménnyel működne, hogy iszonyatos villamos 
energiákat fogyasztana, ezáltal lehet, jobbnak látják, hogy inkább gázzal fűtenek. A mai nap 
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folyamán Csorvásra ment az egyik kollégám megnézni egy levegővizes hőszivattyús 
rendszert, másfél éve működik ott ez a rendszer, és nagyon jó visszajelzések vannak. Nem 
olyan a rendszer, mint az inkubátorházban, de belegondolok abba, hogy ezzel a 
konstrukcióval Pesten az összes irodaházat fűtik-hűtik. Például a nagyobb berendezések, 
amelyek falra szerelt fan coil rendszerek, azok is levegő-víz alapon működnek, 
tulajdonképpen 15 éve, amióta ezek a nagyobb beruházások megindultak. Pesten ezeket 
folyamatosan telepítik és jól működő konstrukciók. Vannak méretezési szempontok is. 
Például úgy indultunk itt, hogy kellenek épületrajzok, hogy egyáltalán ezeket jól be lehessen 
úgy méretezni, hogy nehogy alul legyen méretezve, mert akkor iszonyatos áramot fog elfűteni 
vagy -hűteni, legyen meg az a méretezési metódus, hogy ezek jól be legyenek határolva, 
illetve korlátozva. Máshol is hallottam, hogy inkább visszaállt a gázra, mert olcsóbb. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt a döntést kellene meghozni, hogy mindkét fűtési módra 
dolgozzák ki a számokat és nézzük meg a pályázati feltételeket, mire van lehetőségünk, a 
képviselő-testületnek szándékában áll ezt megvizsgálni, dönteni róla a számok, illetve a 
műszaki paraméterek ismeretében. Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Lehetőséget ad-e előleg igénylésére a pályázat és hány 
százalékot? 
 
Szabó-Madarasi Edit pályázatíró: 25 %-át a támogatásnak, illetve azt is érdemes 
megfontolni, hogy milyen ütemezésben hívja le a támogatást az önkormányzat, mert nyilván 
ez az előleg, de utána bele lehet tenni még egy időközi elszámolást, hogy a támogatásnak egy 
következő részét, akár kettőt is le lehessen hívni, és kisebb összeg maradjon a végére. 
 
Jablonkai László : Az önkormányzatoknál, ha jól át van gondolva a projekt, és jól meg van 
alapozva, meg lehet azt csinálni, hogy nyilván a 15 % saját erő valahol le fog csapódni, de ne 
az legyen, hogy az önkormányzat beletesz nagy pénzt már a projekt közepén, hanem több 
ütemes fizetési lehívással meg lehet csinálni, ezeket célszerű is kihasználni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés? Aki egyetért azzal, hogy mindkét variációra 
dolgozzák ki, a költségvetés és a műszaki paraméterek ismeretében dönt a képviselő-testület a 
pályázat benyújtásáról, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 254/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás energetikai pályázatról – fűtéskorszerűsítés 
 
254/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztatás 
energetikai pályázatról – fűtéskorszerűsítés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi hő és 
villamosenergia-igény kielégítése megújuló energiaforrásokkal (KEOP-2012-4.10.0/A) tárgyú 
pályázati felhívással kapcsolatban meg kívánja vizsgálni egyes önkormányzati intézmények 
(Polgármesteri Hivatal, Közművelődési Könyvtár, Bölcsőde és az Ady Endre Művelődési Ház 
Szegedi utcai épülete) fűtéskorszerűsítésének lehetőségét a hűtés-fűtési rendszer 
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megvalósíthatóságának lehetőségére is kiterjedően, és a pályázat költségvetésének és 
megvalósítás műszakai paramétereinek ismeretében kíván a pályázat beadásáról dönteni. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a határozat 1. 
pontjában meghatározott költségvetési és műszaki adatokról tájékoztassa a Képviselő-
testületet soron következő ülésén. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
     polgármester  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentéssel folytassuk munkánkat. 

− Szeptember 26-án délelőtt és délután is állampolgársági esküt tartottunk 
alpolgármester úr közreműködésével. Ezen a délelőttön jegyző úrral a 
Kormányhivatalban voltunk, tájékoztatást hallgattunk a járások kialakításának jogi 
hátteréről és az elvégzendő feladatokról. 

− Szeptember 27-én a települési hulladékok begyűjtésével, újrahasznosításával 
kapcsolatos pályázatról kaptak tájékoztatást, ezzel kapcsolatban lesz előterjesztés is. 

− Szeptember 30-án fogadtuk a Szegedről érkező kerékpárosokat. 
− Október 2-án a makói kórházban az új CT berendezés ünnepélyes átadásán voltam. 
− Október 5-én a román-magyar határszakaszon létesítendő átvezető utak tervegyeztető 

tárgyalása volt Makón. Kiemelten szerepel benne az Óbéba és Kiszombor közötti. 
− Október 6-án az aradi vértanúk emlékére rendezett fáklyás felvonulás, illetve az azt 

követő megemlékezés részese voltam.  
− Minden héten kedden 10 órától a csatornázással kapcsolatos koordinációs értekezleten 

veszek részt, most az ünnepek miatt elmaradt. Nagyon nagy Haleszban a sár, ma 
hozzák a kavicsot és terítik, takarították a Szántó Kovács utcát. A nagy vizek miatt 
megsüllyedtek a bekötések, amik a házakhoz mennek be az árkoknál. Nagyatádi utcán 
is mentek lejjebb a nyomvonalas szakaszok, ezeket javítja vissza, illetve teszi rá a 
földet, mivel a víztől tömörödik. Tegnap hívott Helmeczi Miklós, hogy úgy gondolják, 
hogy felveszik a K4-es öblözetet, illetve a K3-ast, ott már kutató furásokat is csinálnak 
a Mező utca végén. Kértem, hogy ezt beszéljük át holnap, hogy mely utcákat és 
hogyan, mert ez már érinti a buszközlekedést is, túl sokat ne vállaljanak be, mert akkor 
nem tudunk közlekedni, ha felmarják az utakat.  

− A három napos gázhiányt fennakadás nélkül átvészeltük. Hamar visszaadták a gázt, 
működhetett a gyermekétkeztetés, illetve a bölcsődében még szerencsére fűteni is 
tudtak.  

− Október 12-én köszöntöttem az időseket a művelődési házban tartott ünnepségen. 
Nagyon szép délután volt, remek előadások voltak. 

− Október 15-én az energetikai pályázatról egyeztettünk. 
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− Október 18-án a Kormányhivatal két területen ellenőrzött: az iparűzési adó és a 
működési engedélyek kiadásának szabályossága és gyakorlata. 17 órakor 
Sportbizottság ülésén voltam. 

− Október 25-én Makón a Szennyvíztársulat Intéző Bizottságának ülése volt, majd ezt 
követte a szennyvíztársulás ülése. November 14-én fél 5-kor küldöttgyűlés lesz. A 
lakáskassza lehívások menetét szóvá tettem. Azt a választ kaptam, hogy egyeztetniük 
kell, és le kell kérni a földhivatali nyilvántartásból a tulajdoni lapokat, mondjuk, ez 
nem indokolja a lehívást, mert nagyon megelőzték magukat. Elmondtam, hogy jó 
lenne, ha a koordinációs értekezleteken erről is beszélnénk. A többinél majd oda 
fognak figyelni, mert itt az volt a szempont, hogy haladjanak, benne volt az 
ütemtervben, hogy mikor mivel végezzenek. Hiába volt az ütemtervben, gyakorlatilag, 
ha eljöttek volna az értekezletre, megmondtuk volna, hány utca van kész. Ezzel 
kapcsolatban vannak még érdekes felvetések a faluban, hogy miért kaptak az Óbébai 
utcai lakosok több pénzt. Az Óbébai utcai lakosok sem kaptak többet, hanem vannak 
emberek, akik többet kapnak, vannak, akik kevesebbet. Ha valaki negyedéven belül 
elkésik, annak már nem jár állami támogatás, ha valaki átutalós volt és többet utalt, 
megtehette, az már eleve arra is kap állami támogatást, kamatot. Ezek okozzák az 
eltérő kifizetéseket. Ezt követően a megyei fejlesztési tervről kaptunk tájékoztatást 
Mágori Józsefné képviselő asszony szervezésében. Fejlesztési elképzeléseket még 
mindig lehet közölni a megyével.  

−  Hétfőn a műszaki ellenőrrel helyszíni bejárást tartottunk a sportpályán. Haladnak, 
némi kis nehézségekkel. Az esővíz-elvezetését megoldjuk saját forrásból oly módon, 
hogy az épület közepén beásunk műanyag csőnek helyet, csinálunk 3 tisztítónyílást, és 
ami lejön az épületről esővíz, azt bevisszük egy csőrendszeren keresztül a járda alatt 
az árokba.  

− Az óvoda beruházás is jó ütemben halad. Le van véve a párkányzat, mert rakják fel a 
szigetelést, a tető nem ázott be, hanem a párkányzatoknál a falak, hátul az öltözők, 
fürdőszobák és kicsit a csoportszobák radiátor mögötti része beázott. Ki fogják majd 
javítani. Parketta felújításával kapcsolatban lesz előterjesztés.  

− Megkerestek bennünket, pályázat van fa kedvezményes beszerzésére. Tavaly 70 m3-t 
kértünk, 403.860,- Ft önrészt fizettünk, a fának egy részét, illetve a szállítást. A 
szállítás most nagyon megdrágult. Most 120 m3-rel számoltunk, 762.000,- Ft önrészt 
jelentene. 120 embernek lehetne 1-1 m3 fát adni, de nem tudjuk, hogy kapjuk-e az 
idén, valószínű, hogy a pénzt megkapjuk, de csak jövőre tudjuk megvásárolni. Ez csak 
egy előzetes felmérés, lehet csökkenteni a mennyiségen. Valószínű, nagyon sokan 
fognak jelentkezni, ráadásul a nemleges jelentést is kérte, mert az ebr42-ben mérte fel. 
Ha ebben lépünk, csak az erdőgazdaságtól vásárolhatunk, le is van írva.  

 
Balázs Zoltán képviselő: A szétosztására kellene valamit kitalálni. Tavaly, mikor elkezdtük 
kiosztani, folyamatosan jöttek sorban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre nem tudunk mit kitalálni, amire tudunk, hogy többet 
kérünk. Tavaly a kolléganők 70 körül számolták, most 120-at kérünk, elképzelhető, hogy 
többnek jut. Olyan eszünkbe se jusson, hogy behozzuk ezt a rengeteg fát, és újra kimérjük, 
kiosztogatjuk, nem tudjuk megcsinálni. Csak úgy lehet, hogy a kocsiról szedik le és m3-
enként rakják le. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt kellene megnézni, hogy olyanok kapják csak, akik rászorultak. 
Ekkora létszámban benne van az is, hogy olyanok is kaptak, akik nem annyira rászorultak. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, hogy a Szociális Bizottság kezdjen neki és 
készüljön előre, hogy kiknek kellene adni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Egyszerre kell elhozni a 120 m3-t? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyszerre kell kiszállítani és kifizetni. A témát később 
folytatjuk. 
 
 
3. Napirend 
Tájékoztató a Makói Kistérség Többcélú Társulása tevékenységéről. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! A következő napirendünk 
tájékoztató a Makói Kistérség Többcélú Társulása tevékenységéről. Itt van körünkben Dr. 
Buzás Péter polgármester úr, elnök úr, aki ennek a társulásnak az elnöke, valamint itt van 
körünkben Dr. Ortutay Miklós is, aki a szennyvízcsatornázásnak az ügyeit intézi. Ha 
valakinek valamilyen nagyon fontos csatornázási kérdése van, akkor a napirend után tud majd 
válaszolni. Az írásos anyagot megkaptuk. Szóbeli kiegészítés? 
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Kedves Polgármester Kolléganő! Tisztelt 
Testület! Hölgyeim és uraim! Nagyon szépen köszönöm a meghívást. Január 1-jén hatályát 
veszti a többcélú társulásról szóló törvény, így a többcélú társulás, mint olyan, megszűnik. A 
tájékoztatóban le van írva, hogy ma még ebből mi van: központi orvosi ügyelet, belső 
ellenőrzés, mozgókönyvtár, iskolabusz-hálózat, logopédia. Erről most nem beszélek. Arról 
beszélnék, hogy a társadalmi struktúra teljes átalakításra kerül és ehhez kötődően a 
finanszírozása is. A térségi együttműködésnek a valóságos tartalma valamilyen szinten 
megmarad. A középellátási szerep Makón van és a községek és Makó kapcsolata ilyen módon 
ezer szállal kötődik egymáshoz. A többcélú együttműködés ezt próbálta színesíteni, ezt 
próbáltuk a területfejlesztés eszközeivel még tartalmasabbá tenni, apróbb pályázatokkal és 
egy naggyal, ez a szennyvíz. Egyik motorja voltam ennek a többcélú társulásnak a 
létrejöttének, hittem abban, hogy a térségi együttműködésnek van értelme, meg kell találni 
esetleg azokat a módokat, ami mentén tudunk együttműködni és most érdeklődéssel figyelem 
a járások kialakulását, érdeklődéssel figyelem azt a struktúrát, ahol Makónak hivatalból nem 
lesz köze Kiszomborhoz, Apátfalvához és az összes többihez. Nézzük meg, mit lehet ebből jót 
kihozni, most ilyen típusú beszélgetések vannak, és ha az úgy lesz, ahogy tegnap délután 
Szegeden megegyeztünk, akkor ebből ki tud jönni egy normális Kormányhivatal helyi szintje. 
A működésével még továbbra is látok bajt, szétszór bennünket. Az egész most arra indul, 
hogy amit eddig a térségben gondoltunk, azt most a megyében gondolják. Ha megfelelő 
megyei elnök van, mint mondjuk Bács-Kiskun megyében, akkor ez működik is. Összegyűjti a 
projekteket, összeszedik térségenként, hogy lehetne úgy építeni, hogy legyen benne 
mindenkinek, amit akar, legyen egy térségi projekt, megegyezési kényszer van. Ugyanaz, ami 
eddig volt, csak most ezt nem kistérségi szinten fogjuk össze, hanem megyei szinten és 
valószínű a járási hivatal elnöke koordinálja, akinek a személyét még nem tudjuk. 
Kiszombornak és Makónak Klárafalva és Ferencszállás miatt egyre jobban közelíteniük kell 
egymáshoz minden szempontból, a mellérendeltség mentén. Végigéltem 97-től idáig a régi 
struktúrának a fejlesztését, átalakítását abba az irányba, hogy az a lehető legjobb legyen. Volt 
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módom egy-két-három ciklus alatt, amikor tudtam hatni a folyamatokra. Képviselőként ennél 
markánsabban is tudtam hatni a folyamatokra. Jövő ilyenkor már nem jövök erről beszélgetni, 
mert elvileg semmi közünk nem lesz egymáshoz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez egyáltalán nem biztos. Úgy látom, hogy lehetnek 
variációk. Most az együttműködésre gondolok, mert önkéntesen lehet társulni. Azzal, hogy 
most megszűnik a többcélú társulás, fél év lesz arra, hogy ezt átalakítsuk. Mindenképpen az 
vinne előre, ha a jó gyakorlatok nem szűnnének meg. Például az ügyelet, valahogy 
működtetni kell. Kiszombor könnyen fel tudja vállalni, annyi pénzt kapunk rá, hogy tudjuk 
működtetni, itt a kicsi településekkel van a baj, ott nem lesz ügyeleti ellátás. A másik a belső 
ellenőrzés, egyedül nem tudjuk megcsinálni, össze kellene fogni. Vannak olyan normatívák, 
amik az összefogásnál többletet érnek például a szociális ellátórendszerben, a bölcsődében, 
valahol ezeket meg kellene fogni. Nem tudjuk, hogyan fog alakulni Ferencszállással, 
Klárafalvával kötött társulásunk, jövő héten fogunk leülni. Már említettem polgármester 
társaim körében, többeket fel is fogok hívni, hogyan gondolják a társulásaikat, mert jogi 
személyiséggel kell rendelkezni. Ami van társulásunk, az nem felel meg a jogszabályban 
előírtaknak. Ebben úgy gondolom, lépni kellene, a többlet normatíva Makónak is többlet, 
Kiszombornak is többlet. Az ésszerű működtetések szerintem hozhatnak jó megoldásokat, de 
az biztos, hogy működési engedéllyel nem rendelkezhet Makó intézménye, mert akkor ebbe a 
szervezetbe fog betagolódni. A polgármesteren és a társuláson keresztül tudja a képviselő-
testület érvényesíteni az elképzeléseit. Próbáljuk egy kicsit mozgatni, gondolják át a többiek 
is, nem ártana egy többcélú társulási ülésen erről beszélgetni.  
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Elviszem magammal, hogy polgármester 
asszonynak volt ez az ötlete. Azért nem akarom kezdeményezni, mert furcsának érzem azt, 
olyan mintha én küzdenék, pedig pont az orvosi ügyelet olyan, hogy Kiszomboron kívül még 
Makó jön ki belőle. Társulási ülésen az egyebekben tudunk erről beszélgetni. Van még egy 
dolog, amit szeretnék elmondani, Kiszomborral van még egy sorsközösségünk. Ez a 
sorsközösség pedig az, hogy ebben a kistérségben Kiszombor volt az, aki a legjobban 
gazdálkodott, a leghatékonyabban, a legtöbb pénze volt egy főre jutóan. Örültem neki, hogy 
ilyen is van, nagyon jól csinálták. Most nagyon helyesen Magyarország Kormánya úgy dönt, 
miniszterelnök úr bejelenti, hogy elengedik a kötvényadósságot az 5.000 lakosú 
településeknél azonnal. Kiszombornak is „elengedik” az összes kötvényt, amit kibocsátott és 
az összes többi településnek. Nem tudom, 5.000 lakos alatt hány település bocsátott ki 
kötvényt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hitelt is elengedik. 5.000 lakos felett az adóerőképesség 
arányában.  
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Makón eddig magas adókat fizettek a 
vállalkozók, kontraszelektív volt a dolog, mert az adóerőképesség miatt ez visszaütött. Azt 
nézik, hogy ha sok adót beszedtem, akkor kevesebb pénzt kapok, kitolok azokkal, akik nekem 
adóznak. Novemberben be kell vinni az adójogszabály-változást, hogy még január 1-ig ki 
legyen hirdetve. Nincs még költségvetés, nem tudjuk, hogy milyen lesz a finanszírozás, de 
azt, hogy jövőre milyen adók lesznek, azt most novemberben el kell dönteni. Azt biztos, hogy 
az 5.000 fő alatti települések azért elég kevés hitelt tudtak felvenni. A komoly tétel a 612 
milliárd, az inkább az 5.000 fő feletti településeknél képződött, az adóerőképesség vizsgálatát 
fogják alkalmazni. Makónak csak beruházási kötvénye van, működési nincs. Kibocsátottunk 
2,5 milliárdért kötvényt, a másik 500 milliót azért, hogy keresse a kamatot. A hitelképesség 
felét vettük akkor igénybe. Ebből azt látom, hogy aki felelősségteljesen gazdálkodott, azok 
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most rosszul járnak, de az a baj, hogy olyan nagyon nem is lehet erről beszélni se, politizálni 
se, mert másik oldalról azt el kell ismerni, hogy segíteni ott kell, ahol baj van. Makó felvette a 
2,5 milliárd hitelt, el kell jönni Makóra, meg kell nézni, hogy ez a 8 milliárd, amit ebből 
megcsináltunk, az hol van: a fürdő, a környezet, a Maros-part, kerékpárutak, iskola, stb. A 
megyék a 8 milliárdot felélték működésre és bérre. Akik felelősségteljesebben gazdálkodtak, 
odafigyeltek, nagyobb adót vetettek ki, azok kevesebb támogatást kapnak és ebből a több 
adóból, amit azóta is fizetnek a vállalkozások, Makón így például fizethetjük vissza a 
kötvényt, mert esetünkben a kisebbik hányadát fogják átvállalni. Ezzel együtt azt kell 
mondanom, hogy örülünk, hogy ennyit is kapunk, mert ez ahhoz képest, mintha semmit nem 
kaptunk volna, mégiscsak több. Ez magába rejti azt a problémát is, hogy ezt annak a fényében 
kellene értékelni, hogy milyen lesz a jövő évi költségvetés, mert ha a másik oldalon 
szétdarabolják a bevételünket, akkor nem kaptunk semmit. Az a valami, hogyha a meglévő 
költségvetési bevételi-kiadási szabályok mellett. Most azt mondják, hogy az 
önkormányzatoknak elengedik az összes hitelét, betörleszti, akkor köszönjük szépen, kaptunk 
valamit, de így, ahogy az iparűzési adó felét, gépjárműadó felét elvonják, nem. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Azt írják, hogy az iparűzési adó 100 %-a marad itt. 
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Feladattal lesz terhelt, például kötelező feladat 
lesz az arankairtás, szúnyoggyérítés, arra meg nem adnak normatívát. Meghatároznak még 
kötelező feladatokat, ahhoz nem kapunk normatívát és abba bele fogják számolni. Dönthetnek 
úgy az önkormányzatok, hogy nem finanszírozzák az iskolát, mert nem futja rá. Makón így 
fogunk dönteni vélhetően, ehhez képest mi történik, normatív módon, ha nem bírják elvonni 
az összes pénzt, akkor lesz egy 6 fős bizottság, aki majd akkor konkrétan megnézi a 
költségvetést, és ha látják, hogy van benne pénz, tartalék fejlesztésre, akkor abból nem járdát 
építünk, nem belvízcsatornát, hanem azt bele kell tenni az iskola, múzeum működtetésbe. 
Átadták a múzeumot 24 millió Ft-tal és 7 fővel, közben a miniszteri főosztályvezetők 
kérdezik, hogy mi a múzeumi koncepció, mi az elképzelés az emberekkel. Mi lenne? Marad 3 
ember, 2 fő takarító, 1 fő, aki zárja és nyitja az ajtókat és a kiállító felület. A hitelelengedés 
majd az összes többi helyi bevétel alakulásának ismeretében lesz érdekes. Makón jelen 
pillanatban 130 fős az apparátus. Nagyon sok feladat be van centralizálva a városházára. A 
130 főből elvisz a járás 28 főt, ehhez képest marad 102 fő, a 102 főből 40,6 főre kapunk 
normatívát, 61 főnek januártól nincs állása. Hiába mondom, hogy 60 főt meg akarok tartani 
40 fővel szemben, ha ezzel a technikával, hogy bele kell tenni a múzeum-működtetésbe, 
iskola-működtetésbe a pénzt, akkor elvonják azoknak a bérét, mert az nem kötelező feladat. 
60 embernek nem tudom, mi a sorsa jövőre. Megpróbáljuk kiszervezni a feladatokat, például 
a házkezelési feladatot, mert annak van bevétele, lakbér és üzleti díj. Az a 4 fő, aki eddig 
vagyongazdálkodással foglalkozott, megmarad és nem terheli a 100 főt. Ki tudunk műszaki, 
városüzemeltetési, síkosság-mentesítési feladatot is szervezni. Ahhoz pénzt adni kell, de az 
kötelező feladat, így kiadjuk hozzá a pénzt. Akkor nem 60 %-át kell elküldeni az embereknek, 
hanem a felét vagy 40 %-át. Ennyit szerettem volna elmondani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Azt hiszem, ez a hitel-átvállalás rendkívül 
igazságtalan. Azt hiszem, végig kellett volna korábban gondolni, hozzá kellett volna ehhez a 
témához nyúlni és vizsgálni az önkormányzatoknál kialakult szituációkat. Nyilatkozott az 
egyik polgármester nagy örömmel vasárnap este a televízióban, örül, hogy kifizetik, mert 
hitelt vettek fel a kábeltelevízió kiépítésére. Nagyon sokféle helyzet van ebben a rendszerben 
és volt olyan, aki kábeltelevíziót épített ki önkormányzati pénzből és csodálkozik, hogy 
eladósodik, mikor ez egy vállalkozási terület, vállalkozónak kellene megcsinálnia és a díjait 
beszedni a lakosoktól. Nagyon sokféle ok vezetett az eladósodás, de benne van esetenként a 
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pazarlás is, ezt tudjuk. Nagyon igazságtalan lett ez a döntés. Ha az embernek emiatt kell 
szégyellnie magát, hogy nem vett fel hiteleket, akkor ez mégiscsak egy fordított világ. Ettől 
függetlenül vállalom azt, amit eddig tettem, nem fogok lesütött szemmel jönni-menni. Nem 
volt arra idő, hogy végigvizsgálják egyedileg, hogy az adott önkormányzatnál mi vezetett az 
eladósodáshoz. Majd látjuk, hogy jövőre milyen finanszírozást fogunk kapni, az a sorsfordító 
és az a lényeges.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Azt mondják, hogy az önkormányzatok többek között amiatt is 
adósodtak el, akik eladósodtak, mert annak idején a pedagógus béreket felemelték és arra nem 
adott semmit az állam többletet, hanem az önkormányzatnak kellett kifizetnie.  
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Nem igaz. Ez a megyénél lehet igaz. A megye 
egy intézményfenntartó társulás volt annak idején. Saját bevétele volt a megyének, saját adója 
nem volt. Ehhez bocsátottak ki kötvényt, például a bérekre is, ott ez igaz volt. A nagyon 
felelőtlenül gazdálkodó kisebb önkormányzatoknál, megyei jogút is ideértem, ott is 
előfordulhat ilyen, de például Szegedről tudom, hogy nem így volt. A helyzet az, hogy eleve, 
ha valaki működésre vett fel hitelt vagy bocsátott ki kötvényt, azt bűnnek tartom. Bűnnek 
tartom a saját lakosaival szemben. Nincs joga egy önkormányzatnak pedagógus bérekre, 
alkalmazotti bérekre, képviselői tiszteletdíjakra, polgármesteri, jegyzői bérekre felélni a 
települése jövőjét. Ezen az erkölcsi alapon vontam össze hat iskolát háromba és szüntettünk 
meg 112 pedagógus álláshelyet, nincs joga ehhez egy vezetésnek. Az iskolai létszámokat fel 
kell tölteni, nálunk a törvényi minimum volt a maximum és emellett kiváló minőségű munkát 
lehetett végezni, csak a pedagógus bérek mellé adni kellett egy kis jutalmat, ha valaki hozta a 
nívót. Úgy gondolom, az is nevetséges, amit a kistérségben több település csinál, hogy mindig 
hitelből fizeti ki a bért, és amikor kapja a normatívát, betörleszti és 20 napig a 30-ból fizeti a 
kamatot azután, amit előre már kifizetett bérként. Egyszer kellett volna magát utolérnie és 
akkor már 20 napig betéti kamata lett volna. Ez is felelőtlenség, ezt egyszer valamikor meg 
kellett volna lépni. Likvidhitele mindenkinek van, Makónak 600 millió Ft, tavaly először talán 
140 millió Ft-ig igénybe is vettük beruházás előfinanszírozására és a civil szervezeteknek is 
előfinanszírozunk kamatmentesen. Erre a célra használjuk, de ez nem ugyanaz. 
Összességében tartalmilag, költségvetési szinten bűn az, hogyha valaki fejlesztési forrásokat 
ilyen célra felél, vagy kötvényt bocsát ki, vagy tartós hitelt ilyen célra vesz fel. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Amikor a Medgyessy-kormány annak idején megemelte a 
pedagógusfizetést, azt finanszírozta is? 
 
Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere: Nem, csak részben állták. Makón 400 millió Ft-
ról 300 millió Ft-ra csökkent az évi fejlesztési önerő. Minden kormány politikai színtől 
függetlenül zseniálisan ügyes volt abban, hogy adjon minél kevesebb pénzt az 
önkormányzatoknak és ennek a technikája a normatívák átrendezése volt, csak azért, hogy ne 
lehessen összehasonlítani a tavalyival. Beolvadt a fejlesztési forrásunk. Most ott tartunk, hogy 
tavaly 50 millió Ft volt a fejlesztési forrásunk, de még mindig pluszban voltunk. Ahol ez a 
pénz nem volt meg, ott valamit rosszul csináltak, vagy oly mértékig finanszíroztak túl 
dolgokat, ahogy már nem kellett volna, vagy oly mértékig nem éltek a helyi adó kivetésének 
lehetőségével. Nem elég az, hogy hátrányos helyzetű. Kiszombor, Földeák vagy Apátfalva 
között nincs nagy különbség vállalkozó és egyéb szempontból. Óföldeák a legszebb 
települések egyike lett, attól, hogy megkapta a normatívát a szociális otthon létszáma után és 
nem herdálta el, hanem szép lassan csinosította a települést. Évek óta félretette a fejlesztési 
pénzt és kiaszfaltozta az összes utat. Kiszombor ebben is élen járt, mert hamarabb volt 
minden utca kiaszfaltozva, mint Makón.  
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Szegvári Ernőné polgármester: A szennyvízberuházás után az útjainkkal mit tudunk 
csinálni? 
 
Dr. Ortutay Miklós  projektmenedzser: A KEVIÉP már hónapokkal korábban bejelentette, 
hogy erre vonatkozóan be fog nyújtani egy indítványt. Az okvetése arra vonatkozik, hogy 
kifejezetten például Kiszomboron az utak romlása nemcsak az építési tevékenységgel van 
összefüggésben, hanem az utak a rendes teherbírás szerinti forgalmat se bírják, de ez az 
indítvány még nem érkezett meg. Gyakorlatilag ennek a helyreállítása és az akörüli 
finanszírozási kérdések a jövő évnek a kérdései. Úgy néz ki, hogy bizonyos értelemben az 
anyagi mozgástér akár bővülhet is. Szó van arról, hogy az idén újabb nagyobb támogatásra 
tudunk pályázni, jó eséllyel, ami teljes mértékben kiváltja a hitel lehetőséget. A Kht-és utak 
félpályás sávot meghaladó helyreállítása elszámolható költség lesz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm szépen. Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, 
polgármester úrnak is köszönjük, hogy eljött a testületi ülésre. Aki elfogadja a tájékoztatót, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 255/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a Makói Kistérség Többcélú Társulása tevékenységéről 
 
255/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makói 
Kistérség Többcélú Társulása előző beszámoló óta eltelt időszakban végzett munkájáról, 
továbbá a társulási törvény hatálya alá tartozó társulásokban végzett tevékenységről, azok 
pénzügyi helyzetéről, a társulási célok megvalósulásáról szóló tájékoztatót és azt a települési 
önkormányzatok többcélú kistérségi társulásáról szóló 2004. évi CVII. törvény 6. § (3) 
bekezdésében foglaltak alapján elfogadja. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
     polgármester  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentést folytassuk. A tűzifa beszerzésnél 
tartottunk. Azt kérném, hogy a kolléganővel nézzék át a listát, próbáljunk valami megoldást 
találni erre a kérdésre, de valószínű nem tudjuk úgy csinálni, hogy ezt a rengeteg fát 
behozzuk, és innen osztjuk ki. 
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Balázs Zoltán képviselő: Nem azt mondtam, hogy kampányszerűen egyszerre kiosztani, 
hanem, ahogy lesznek a soros ülések, úgy osztjuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ahhoz le kell rakni, de nem férünk el, nem tudunk sehova 
ennyi fát lerakni. Megnézzük, hogy mi volt a tavalyi elszámolási és kiosztási határidő, mert 
ezekkel a feltételekkel tudjuk most adni. Ésszerű, ha gyorsan ki van osztva. Találjanak ki 
valamit, üljenek le a kolléganővel, nézzék át a listát, próbáljunk ezen valamit javítani. Most 
nem tudjuk megoldani a problémát. Pályázni kellene, mert erre óriási a szükség. Nem tudjuk, 
mennyit kapunk, lehet a 120 m3-t nem is kapjuk meg, hanem kevesebbet. Ennek sok, 
762.000,- Ft az önrésze. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt miből biztosítjuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az idei évben erre már nincs pénzünk, de a jövő évi segélyek 
terhére mehet, csak akkor sokkal kevesebb a kiosztható forint. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha kiosztjuk fában, utána meg nem lesz pénz.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A nagy kampány után még mindig igényelték a fát. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az volt a faluban, hogy osztják a fát. Jöttek sorban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Összeülünk és majd átbeszéljük. Folytassuk a polgármesteri 
jelentést. November 1-jén a temetőben 9 órakor van a mise, és utána koszorúzunk.  

− November 7-én helyszíni bejárást fognak tartani Kiszomboron konténeres ivóvízszűrő 
berendezés telepítésével kapcsolatban. Korábban említettem, hogy 200 millió Ft körüli 
az összeg, amibe a zacskós víz kerülne. A Honvédelmi Minisztérium Elektronikai, 
Logisztikai és Vagyonkezelő Zrt. keresett bennünket, hogy anyagokat gyűjtsünk be a 
működtetőtől, a Vízműtől. 7-én az elhelyezési pontot fogjuk kiválasztani. Ez talán 
valami olyan szűrőberendezés lesz, ami biztosítja majd az arzén, a vas és mindenféle 
káros anyagtól mentes vizet. Nem zacskós vízzel oldják meg ezt a feladatot, hanem 
egy ilyen mobil konténeres szűrőberendezéssel. Nem valósult meg még az 
ivóvízminőség-javító program, ezért van erre szükség. Leegyeztettem a működtetővel 
is, van még egy adatlap, amit itt kell kitölteni. Jönnek majd a szakemberek, utána 
kiderül, hogy miről is van szó.  

 
Balázs Zoltán képviselő: Mennyibe fog ez az önkormányzatnak kerülni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk. A levélből nem derül ki. Rá kell kötni 
elektromos hálózatra, nem tudjuk kifizeti ennek a költségét, hova helyezzük. A Mező utcára 
gondoltam, hogy oda kellene rakni. Mikor akarják ezt elhelyezni, azt sem tudjuk.  

− A TÖOSZ a hitelátvállalással kapcsolatban azt írta, hogy nem feledkezhetünk meg a 
szabályosan, adósságmentesen gazdálkodó önkormányzatokról sem, így javaslatokkal 
támogatjuk a Kormányzat azon szándékát, amely szerint a fenntarthatóan gazdálkodó 
önkormányzatok is megfelelő kompenzációban részesüljenek az igazságosság 
érdekében. Hitelátvállalás van, senki nem tudja, hogy miből fogják fizetni. Amikor 
arról beszélünk, hogy működőképes önkormányzatok támogatása, az guruló forint. 
Kértem a TÖOSZ elnökét, Zongor Gábort, hogy legalább arra hassanak, hogy a 
forráshiányos önkormányzatok legalább az idei évi működési hiányukat megkapják, 
mert mi sem tudjuk az évet végigcsinálni úgy, hogyha most nem kapunk pozitív 
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elbírálást. Ha eddig nem is vettünk fel hitelt, de év végéig valamit kezdeni kell. A 
másiknál csak kicseréltük ki az adós, de hogy fogja finanszírozni, hogy fogja a hitelt 
fizetni, nem tudjuk. Ráadásul ezek éves hitelek, nem mind egyszerre jár le. Biztos 
tárgyalni fognak a bankokkal.  

 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Sok kerékpáros jött el azon a bizonyos napon? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sokan voltak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Január 1-től bele kell rakni a csipet a kutyákba. Állítólag injekciós 
tűvel adják be. 
 
Bacsa György alpolgármester: 3.500,- Ft-ba fog kerülni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Plusz még amiért kijön? 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem kerülhet többe, tudomásom szerint, a törvény alapján.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben nem vagyok biztos. Ha gondolják, megkérdezem Dán 
doktor urat, hogy összevezetéses rendszerben fogják-e beültetni a kutyák nyakába a csipeket.  
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető: Ehhez járul még regisztrációs feladat is a 
nyilvántartórendszerbe.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azt az állatorvos csinálja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés, észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, 
aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 256/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
256/2012.(X. 30.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. október 30-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
 
 



 24 

4. Napirend 
Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, 
a település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági 
feladatokról. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Süli János 
       polgármester     ügyintéző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének 
állapotáról, a közterületek rendjéről, a település környezetének alakításában aktuális 
önkormányzati és lakossági feladatokról. Szóbeli kiegészítése van-e? 
 
Süli János műszaki ügyintéző: Nincs. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Küzdünk, folyamatosan csináljuk a feladatainkat, takarítunk, 
rámolunk, rendezünk. A lakosság nem igazán partner ebben. Haleszban is tavaly 
megcsináltuk az árkokat, de látjuk, hogy nem tisztítják, nem gondozzák, utána, ha baj van, 
akkor tudják mondani, hogy az önkormányzat miért nem csinálta. Ez egyébként közös feladat. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ahol rendbetettük és arra képtelen a lakos, hogy szinten tartsa, 
nem lehet szankcionálni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felszólítani lehet. A Kiss utcában rendbetettük az árkot, most 
néztük, hogy nem folyik le a víz, mert már bemosta ez a csőrös esőcsatorna-kivezetés a 
partfalat, és abban a pillanatban eldugítja az árkot. Felszólításokat tudunk küldeni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Csőrös kivezetés nem is lehetne, a fal mellett kellene vinni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Persze ez szabálytalan. Újságban tudjuk megjelentetni és 
felszólításokat küldeni. Sziszifuszi munka tényleg. Vannak, akik kivágnak, levágnak ágat az 
Arany János utcában, a Makói utcában és otthagyják. Újságban megjelentetjük, vigyázzanak, 
figyeljenek rá, nem tudunk mást tenni. Felszólításokat küldjük. Most lesz majd egy pályázati 
anyagunk is, amiben szemeteseket vásárolnánk, mert az is nagyon kellene, hogy ne dobálják 
szét a szemetet. Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 257/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek 
rendjéről, a település környezetének  alakításában aktuális önkormányzati és lakossági 
feladatokról 
 
257/2012.(X. 30.) KNÖT h.  

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
„Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, a 
település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági feladatokról” 
tárgyú tájékoztatót. 
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A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Megállapodás járások kialakításához 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megállapodás-tervezet és mellékletei, a teljességi nyilatkozat, 
a bejegyzési engedély, a hivatal alaprajza és a tulajdoni lap a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megállapodás járások kialakításához. Jegyző úré a lehetőség. 
Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Legutóbb beszéltünk már erről a témáról. Az előterjesztésben elég 
részletesen van taglalva mind a jogszabályi héttér, mind az, hogy milyen intézkedéseket 
kellene megtenni és mi alapján került összeállításra a megállapodás-tervezet, illetve a 
mellékletei. Ha kérdés van, arra nyilván válaszolok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ki fog idekerülni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Személyt nem tudunk. Valószínűleg lesz egy ügysegéd, aki a 
járásnak a feladataival kapcsolatban intéz majd ügyeket és továbbítja a központba. Mivel még 
nincs meg a személye a makói járás vezetőjének, a konkrétumokat viszont vele kellene majd 
megtárgyalni, illetve ő mondja meg, hogy mi, hogy fog működni. Még a megállapodás 
stádiumában vagyunk. 
 
Bacsa György alpolgármester: Most már végleges, hogy a 0,8 fő helyett 2 fő? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Igen. Három főt kértek volna, más szempontból közelítették meg, 
abból a szempontból, hogy mennyi főből álljon fel a járási hivatal, erről beszéltünk. Ami 
kiindulási pontul szolgál, hogy nálunk hány fő köztisztviselőre lesz jövőre finanszírozás, ami 
nem biztos, hogy annyi is marad mint ami a költségvetési törvényt módosító törvény-
tervezetben van, de a három számot: elkerül feladat, mennyit kérnek, mennyit fognak 
finanszírozni, ezeket mérlegeltük és így jött ki a 2 fő.  
 
Bacsa György alpolgármester: A 2 fő nem biztos, hogy itt fog maradni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A 2 fő nem biztos, hogy itt fog maradni, 1 fő valószínűleg és 
valószínűleg közülük fognak ide visszahelyezni. Nyilván a járás lesz a munkáltató és a 
munkájába beleszólásunk nem lesz a továbbiakban. 
 
Bacsa György alpolgármester: Fizetik majd az egyéb költségeket, mint például áram? 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az a következő megállapodás lesz. Már erről is volt egy felmérés, 
illetve egy üzemeltetési szerződés-tervezetet kidolgoztak két változatban, ehhez szolgáltatott a 
pénzügyi csoport adatot, mert arányosan átvállalják a rezsi és egyéb üzemeltetési költséget. 
Erre van két verzió az, hogy időszakosan, rendszeresen vagy utólagos elszámolás után fognak 
fizetni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt egy olyan levél is, hogy kérnek bennünket, hogy január 
1-jétől biztosítsuk a papírt, tollat, mert január 1-jétől még nem tudják igazán megoldani. 
Először úgy értettem, hogy ennek az egy embernek, aki itt marad, de ez nem így van, hanem 
az egész szervezetnek arányosan. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ez még a későbbi részletkérdések kategóriájába tartozik. A 
mostani arra vonatkozik, hogy köztisztviselőket adunk át, a munkaeszközeiket adjuk át, meg 
egy szobának a használati jogát fogjuk biztosítani. Abban az esetben, ha október 31-ig nem 
jön létre a megállapodás, akkor november 15-ig a kormánymegbízott dönt határozattal, akkor 
már nem szerződés lesz, hanem határozat. Holnap van egy aláírási időpont, abban az esetben, 
ha a testület elfogadja ezt a határozatot, akkor holnap polgármester asszony meg van hívva a 
Kormányhivatalhoz aláírásra. A részletkérdésekben még a továbbiakban tárgyalni kell. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 258/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megállapodás járások kialakításához 
 
258/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megállapodás 
járások kialakításához tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – figyelemmel a járások 
kialakításáról, valamint egyes ezzel összefüggő törvények módosításáról szóló 2012. évi 
XCIII. törvény 2. § (1)-(2) bekezdésében és 5. § (2)-(3) bekezdésében, valamint a járási 
(fővárosi kerületi) hivatalokról szóló 218/2012.(VIII. 13.) Korm. rendelet 11. §-ában 
foglaltakra – a járási hivatalok kialakításához Kiszombor Nagyközség Önkormányzata és a 
Csongrád Megyei Kormányhivatal által megkötendő megállapodásban foglaltakat – a 
melléklet szerinti tartalommal – jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a 
megállapodás, a teljességi nyilatkozat és a bejegyzési engedély 2012. október 31. napjáig 
történő aláírására. 
 

2. Az 1. pontban meghatározott dokumentumok a határozat mellékletét képezik. 
 

A határozatról értesül:  
- Csongrád Megyei Kormányhivatal – B. Nagy László kormánymegbízott 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések körében a gyermekjóléti szolgáltatás szakmai programjának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel 
kapcsolatos fenntartói intézkedések körében a gyermekjóléti szolgáltatás szakmai 
programjának módosítása. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 259/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések körében a gyermekjóléti szolgáltatás szakmai programjának módosítása 
 
259/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a gyermekjóléti 
szolgáltatás szakmai programjának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított 
fenntartói jogkörében eljárva az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 
Kiszombor, Szegedi u. 2.) a 304/2011.(X. 18.) KNÖT határozattal elfogadott egységes 
szakmai programjának, a 191/2012. (VI. 26.) KNÖT határozattal felülvizsgált és módosított 
II. 4. pontját képező gyermekjóléti szolgáltatás szakmai programját az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
A szakmai programban „4. Gyermekjóléti szolgáltatás” pontban szereplő „A szolgáltatás 
adatai” rész az alábbiakra módosul:  
 

„A szolgáltatás adatai: 
Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény, gyermekjóléti szolgáltatás 
6775 Kiszombor, Szegedi u. 2 /b, 
6774 Ferencszállás, Szegedi u. 53.  
6773 Klárafalva, Kossuth L. u. 1. 
Típusa: más intézmény keretében működő szakmailag önálló gyermekjóléti szolgálat 
Telefonszám: 62/297-156 
Email: gyjsz.kiszombor@gmail.com 
A szolgáltatás fenntartó: 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
Ferencszállás Községi Önkormányzat 
Klárafalva Községi Önkormányzat 
Fenntartói jogok gyakorlása: 
A fenntartással kapcsolatos jogokat Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete gyakorolja a Ttv. 8.§ (1) bekezdés szerinti Társulási Megállapodás alapján.” 
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A határozatról értesül:  
- Kunné Horváth Izabella EESZI intézményvezető 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szirbik Imre képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Dózsa György Általános Iskola munkatervének véleményezése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A munkaterv és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklet./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Dózsa György Általános Iskola munkatervének 
véleményezése a következő döntési javaslat. Az előterjesztést kiküldtük. Szóbeli kiegészítést 
kíván-e tenni igazgató asszony? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Szokásomtól eltérően, nem szeretném kiegészíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? Amennyiben nincs kérdés, aki egyetért a munkatervvel, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 260/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dózsa György Általános Iskola munkatervének véleményezése 
 
260/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dózsa 
György Általános Iskola munkatervének véleményezése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a nevelési-oktatási 
intézmények működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. 
(VIII. 31.) EMMI rendelet 3. § (1) bekezdésében meghatározott véleményezési jogkörében 
eljárva a Dózsa György Általános Iskola munkatervét megismerte, megtárgyalta és az abban 
foglaltakkal egyetért. 
 
A Dózsa György Általános Iskola (6775 Kiszombor, Óbébai u. 6.) munkaterve jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató 
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- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
- „Az Elesettekért” Alapítvány kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A kérelem, az Alapítvány alapító okirata, a projekt tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 
9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: „Az Elesettekért” Alapítvány kérelmével folytassuk 
munkánkat. Jelen van Dr. Csapóné Katkó Tímea, aki megkeresett bennünket. A testületnek 
csak most tudtuk kiosztani az anyagot, mert kértem, hogy küldjék át a múlt hét csütörtökéig, 
de a hivatalban a yahoo-s e-mail címről érkező levelek le vannak tiltva, így nem érkezett meg. 
A védőnő küldte tovább részünkre. Arról van szó, hogy „Az Elesettekért” Alapítvány 
pályázott nagyon sok minden lehetőségre, amit meg is nyertek. Kiszombor szerepelt az 
anyagukban, de fióktelepként nem volt bejegyezve. Az a kérésük, hogy az Alapítványt az 
önkéntesség központjaként, önkéntességi pontként, fióktelepként bejegyeztethessék az alapító 
okiratukba. Mellette van egy együttműködési megállapodás, amit most hozott el, ezt is jóvá 
kellene a képviselő-testületnek hagyni. Az együttműködési megállapodásban szerepelnek a 
főpályázónak a projektben vállalt konkrét feladatai, amivel nekünk a helyi feladatokat bővítve 
előnyünk, szolgáltatási bővülés származna. A védőnő venne ebben részt, valamint kötöttek 
együttműködési megállapodást az óvodával és az Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézménnyel is. Amit vállalnak ebben, az önkéntesek toborzása, részükre tanácsadás és 
felkészítés biztosítása, fogadószervezetek felkutatása, baba-mama klub létrehozása és 
működtetése, jelzem, ez nálunk működik, ehhez ha egy kicsi anyagi támogatást kapnak, akkor 
továbbra is ugyanígy működtetik, ahogy eddig. Csecsemő, kisgyermek ápolási ismeretek, 
tanácsadás biztosítása, természetesen ez alapfeladatunkból is adódik, játszóház létrehozása, 
felszerelése, működtetése, kreatív gyermekfelügyelet, elsősegély nyújtási és balesetvédelmi 
ismeretek átadása, Mikulás, Karácsony, Húsvét, Anyák-napja és gyermeknapi rendezvények 
szervezése. Szomszédfigyelés, besegítés az elmaradt kerti munkába, időseknek felolvasás és 
foglalkozás szervezése, ruha-játék börze megszervezése, utca, tér, park rendezés, közterületen 
szemétgyűjtés. Természetesen önkéntes alapon, rászervezve a meglévő hálózatokra, 
önkéntesek toborzásával, amik már eddig is működtek és még jobban fognak ezáltal működni. 
Amit az önkormányzat vállal konkrét feladatok: a projekt során szervezett, az önkéntességet 
népszerűsítő és közösségformáló rendezvényekhez helyszínt biztosít. Az együttműködő 
partner vállalja, hogy mérlegelés után a tartósan munkanélküli személyek figyelmét felhívja 
az Alapítvány önkéntes programjaira, és számukra ajánlja azokat a foglalkoztatást helyettesítő 
támogatás elnyerése céljából. Ezen megállapodás kifejezi a felek azon szándékát is, hogy a 
projekt lezárását követően a jövőben is együttműködnek és az addig elért eredmények további 
folyamatos fenntartását saját eszközeikkel is biztosítják. Igazán a védőnőnél több program 
nem lenne, hanem ehhez tudnak majd biztosítani játékokat, játszóház felszereléseket. Bérleti 
díjat is fognak fizetni az intézménynek. Ha gondolja, kiegészítést tehet. 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: Teljeskörű volt. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Két döntésről van szó. Az egyik, hogy bejegyezzék 
telephelyként az információs pontot a védőnői szolgálat elhelyezésére szolgáló épületben, az 
együttműködési megállapodás egy külön döntés.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Készült egy határozati javaslat, ami a bejegyeztetésre vonatkozik, 
de a határozati javaslatnak második pontja lehetne az együttműködési megállapodás 
megkötése, a harmadik pont lehetne a telephely bejegyzéssel kapcsolatos jognyilatkozat 
megtételére való felhatalmazása a polgármesternek, illetve az együttműködési megállapodás 
aláírására.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bekerülne az együttműködési megállapodás is a határozati 
javaslatba. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mióta működik az Alapítvány? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: 2004. óta. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van-e másik önkormányzattal szerződésük? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: A projekt januárban indult. Kübekháza, 
Ferencszállás, Kiszombor és Klárafalva a megvalósítás helyszínei. A másik három településen 
megtörtént a telephely bejegyzés és önkéntes pontot ott létre tudnánk hozni. Telephely 
bejegyzés a feltétele annak, hogy önkéntes pont, információs pont létesülhessen az adott 
településen. A megvalósítás helyszínei közé felvettem ezt a települést, mivel ez a legnagyobb 
lélekszámú és ebből következik a legnagyobb érdeklődés, talán az igény és a feladatok is talán 
itt szaporodnának, és ezért szeretném, ha itt is lehetne ilyen információs, önkéntes pont. Ez 
azt jelentené, hogy kirakjuk a táblát, ilyen pályázat zajlik és valósul meg. A védőnő vállalta, 
hogy ebben segít, nyilvántartást kell vezetnie a jelentkező önkéntesekről, lényegében a már 
meglévő programokhoz egy kis többletforrást kapna a település. Azt gondolom, csupa jó 
dolgok ezek, mind közösségformáló és mind pedig forrásbiztosítás. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Gyakorlatilag úgy nézne ki, hogy a védőnő fogja ezeket a 
programokat csinálni, önök csak segítik? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: Nem. Az itteni védőnő kapcsán jutunk 
információhoz, hogy kik azok az emberek, akik ilyen munkában részt vennének, hol van arra 
igény, hogy ilyen jellegű, akár kis réseket pótoljunk. A pályázatban szerepelnek különböző 
rendezvényekre források, különböző bérleti díjak fizetése. Egy csomó jó dolog tudna így 
megvalósulni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az EESZI intézményvezetőnél is volt az együttműködési 
megállapodás kapcsán és már ott is mondták, hogy az idősebb hölgyek vállalnák, hogy 
palacsintát sütnek a gyerekeknek, rászorultaknak. Jól működik a Honismereti Körben is az 
idősebb hölgyek segítségnyújtása. Tényleg mindig ott vannak, ahol segíteni kell. Lenne egy 
bázis, amire építeni lehetne, vagy ezt esetleg finanszírozni hozzávalókkal. Gondolom, ezek is 
megvalósíthatók belőle. 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: Ennek a projektnek az a neve, hogy 
„Értékteremtő önkéntesség” és a lényege az volna, hogy olyan embereket kellene találnunk, 
akik ehhez kedvet éreznek, és ha találunk ilyen személyeket, akkor őket felvilágosítani, hogy 
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ez mit jelent, miért jó ez, neki miért jó, másoknak miért jó. Igazából az önkéntes 
munkavégzésről szólna. Amikor megírtuk a pályázatot, akkor nem volt fogalmam arról, hogy 
itt ilyen jól működő élet, pezsgés és vérkeringés van, hogy itt ennyi minden van már. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A civil szervezetek nagyon aktívak. Működik a Honismereti 
Kör és nagyon sok helyi alapítvány és egyesület van. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Alapítványnak ebből a pályázatból vagy másmilyen forrásból is 
van pénze? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: Van, ez is feltétele volt a pályázatnak.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Milyen időszakú a megvalósítás? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: 10 hónapos a program és 3 éves fenntartású. 3 
évig vállalnunk kell azt, hogy azok a programok, amelyek, úgymond kinőttek a földből, azok 
életben maradnak és működnek. Az információs pontnak ott kell maradni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Úgy látom, családi, ezzel foglalkoznak csak? 
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: Nem. Ez csak egy része. Egy reklámcéget 
működtetünk Szegeden, a Medicina-Média Kft.-t, egészen más jellegű tevékenységet 
folytatunk. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha aláírjuk, mi lenne a kötelezettségünk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Helyszínt biztosítunk, utána működtetjük 3 évig, de miután 
ezt a védőnő e nélkül is, hogy önkéntes pontként csinálta volna, működött és csinálja, mint 
például a baba-mama klubot. A tanácsadást csinálják, az anyatejes világnapot, elég 
mozgalmas élet folyik a védőnői körzetben anélkül is, hogy egy alapítvány támogatja. Ami 
pluszt hozhatna, a játszóház felszerelésre kerül, ha kapunk hozzá támogatást, ha vásárolnak 
eszközöket.  
 
Dr. Csapóné Katkó Tímea szakmai vezető: A védőnő igazából azért jutott eszünkbe, mert ő 
az a személy, aki meglátásunk szerint leginkább belelát a közösségi jellegekbe. A pályázat 
célcsoportja azonban nemcsak a gyerekek és a kicsinyek, hanem az egész falu apraja-nagyja 
és a pályázatban plusz pontok, vállalások vannak, hogy a hátrányos helyzetűeket 
célcsoportunkká kellett fogadnunk, ilyenek a tartósan munkanélküliek, idősek, romák és a kis 
gyermekét egyedül nevelő szülő. Nem arról van szó, hogy a kisgyermekekre koncentrálva, 
hanem mindenkire koncentrálva. Ha egy idős személy szeretne palacsintát sütni, akkor azt 
megtehesse. Az önkéntesség lényege az, hogy ellenszolgáltatás nélkül valaki másnak valamit 
tesz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kiegészítve az együttműködési megállapodás megkötésével, valamint a 
polgármester felhatalmazásával, hogy a jognyilatkozatokat megtegye, a megállapodást aláírja, 
kérem, kézeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 261/2012. számú határozatát. 
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Tárgy: „Az Elesettekért” Alapítvány kérelme 
 
261/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta „Az 
Elesettekért” Alapítvány kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete „Az Elesettekért” 
Alapítvány (a továbbiakban: Alapítvány) képviseletében eljárva Dr. Csapóné Katkó Tímea 
szakmai vezető (6725 Szeged, Boldogasszony sgt. 53.) kérelmére hozzájárul ahhoz, hogy az 
Alapítvány a TÁMOP 5.5.2-11/2 Értékteremtő önkéntesség című sikeres pályázatának 
megvalósításához információs pontot hozzon létre a Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatának tulajdonában lévő, a védőnői szolgálat elhelyezésére szolgáló 6775 
Kiszombor, Szegedi u. 2. szám alatti épületben, és azt az Alapítvány alapító okiratában 
telephelyként bejegyeztethesse a pályázat megvalósításának időtartama alatt. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
TÁMOP 5.5.2-11/2 Értékteremtő önkéntesség projekt megvalósítását elősegíti, támogatja, a 
sikeres megvalósítás érdekében az Alapítvánnyal együttműködik, és ezzel kapcsolatban – a 
jelen határozat mellékletét képező tartalommal - Együttműködési Megállapodást köt az 
Alapítvánnyal.  
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy az 1. pontban 
meghatározottaknak megfelelő, szükséges jognyilatkozatokat megtegye, valamint a 2. 
pontban meghatározott Együttműködési Megállapodást aláírja. 
 
A határozatról értesül:  
- „Az Elesettekért” Alapítvány 6725 Szeged, Boldogasszony sgt. 53. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kamerás megfigyelő-rendszer telepítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kamerás megfigyelő-rendszer telepítése a következő döntési 
javaslat. Az elmúlt testületi ülésen már beszéltünk erről a kamerás megfigyelő-rendszerről. Itt 
van körünkben Szilágyi László és Borbíró Zsolt. Ütköztetni kellene az ajánlatokat, hogy 
melyiket volna célszerű megvalósítani. Van két árajánlat, a két anyag műszakilag eltér 
egymástól.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Műszakilag nem is lehet egyforma, mert teljesen különállóról 
beszélünk. Azt raktam bele az ajánlatba, amit Földeákon csináltunk meg 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az uraké a lehetőség. A múltkor meghallgattuk Szilágyi urat, 
most kérem, mondja el Borbíró úr is, milyen elképzelést talált ki.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Kaptam egy felkérést polgármester asszony részéről. 
Tulajdonképpen támaszkodtam volna arra a kamera-rendszerre, amit Földeákon is csináltunk. 
Ugyanehhez a földeáki kamera-rendszerhez hasonlóan, ugyanazzal a technikai felépítéssel 
kezdjük fejleszteni Vásárhelyt is. Ez egy nagy felbontású kamera, nem infrasugárzós, box 
kamera, rajta egy nagyon jó minőségű optika, nagyon jó fényérzékenységgel, külön 
kameraházban, és ahol ez igényli, hátra tettünk infravetőket. Ezzel tudjuk a legjobb minőségű 
képet elérni. Tudom, hogy drágább, mint egy box kamera, amiben benne vannak magának az 
infrasugárzónak a LED-jei is, de mivel úgy gondolom, hogy egyszer kell költeni ilyenre, 
Földeákon is összeadták rá a pénzt, és ebből tudtuk megcsinálni öt helyre a kamera-rendszert. 
Az volt a cél, hogy minél jobb minőségű kamerákat rakjunk, és minél jobb legyen éjszaka a 
kép, mert nappal általában nem fognak kerékpárt lopni, inkább az éjszakára mentünk rá, ezért 
kell jó minőségű kamerát rakni, jó sorbontással, jó optikával. Ha ezt meg kellene csinálnom, 
ezzel a rendszerrel csinálnám meg, mint amit ott csináltunk. Infra megvilágítással nem 
merném megcsinálni, mert az inframegvilágítónak van egy tulajdonsága, hogy 50°-os szögben 
lát. Ugyanezt fogja látni éjszaka is, 50°–ban fog világítani, miközben lehet, ki van húzva az 
optikánk 70°-ra és lehet, pont abban a 20°–ban van ott valaki, akit látni kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Oszlopot kellene állítanunk? 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Igen. Nem raktam bele az árajánlatba, mert mindenkinek 
másmilyen oszlop tetszik. Az oszlop felállítása mindig a megrendelő feladata.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ezt elmondtam a múltkor is, hogy amit ajánlott 
kamerát, az jó minőségű, de itt volt a határrendőrök részéről a kérés, hogy a ki- és bemenő 
forgalmat is szeretnék nézni. Nem tudom, ezzel látják-e éjszaka? 
 
Borbíró Zsolt  ügyvezető: A rendszámot biztos, hogy nem fogják látni. Azt lehet látni 
éjszaka, hogy milyen az autó, milyen színe van.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ahhoz olyan kamera kell, ami szinte párhuzamosan 
áll a rendszámmal és a fehér fényt kiveszi belőle. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: A rendszámhoz komolyabb kamera szükségeltetik.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Volt egy ilyen igényük, hogy ezt éjszaka is 
szeretnék látni. Amit ajánlottunk kamerákat, ahhoz is van infravető felszerelve, hogy jobban 
lássunk. Nem tudom, nem biztos, hogy kell ennyire jó minőségű kamera, tudom, hogy a 
gyakorlatban ezeket rakja fel.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Két dolog miatt kell feltenni jó minőségű kamerát. Biztos, hogy 
pont az nem fog látszódni, amire éppen szükségünk van. Ha most felrakunk egy 560-ast és 
20.000,- vagy 30.000,- Ft-tal drágább egy 680-as, akkor azt kellene feltenni. Ha egy ilyen 
olcsóbb kategóriával kellene megcsinálni, akkor inkább meg se csinálom, mert tudom, az lesz 
belőle, hogy semmit nem látnak. Biztos, hogy 100.000,- Ft is nagyon sokat számít, de amikor 
csinálunk egy ilyen beruházást, gondolom, több évre csináljuk. Tudom, hogy jövőre már el 
fog avulni, mert jövőre itt vannak az IP-s kamerák ugyanolyan fényérzékenységgel. Van már 
olyan analóg HD-s kamera 120-130.000,- Ft-ért, ami 30 %-kal jobb sorbontású, mint ami 
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Földeákon van, csak az olyan drága volt, hogy nem mertük felrakni, mert a 14 kamera helyett 
csak hatot tudtunk volna.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: A testület mikor gondolja ennek megvalósítását? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ennek tudatában jövőre. 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ha most nincs rá fix pénz belátható időn belül, 
akkor felesleges róla beszélgetni. Egy hónap múlva ez az árajánlat már nem érvényes, annyira 
változnak az árak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezeknél a jó minőségű kameráknál árcsökkenés várható? 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ezt nem tudjuk. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Amióta megcsináltuk a földeákit, 8 %-kal mentek feljebb az árak.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Lehet, hogy ami most nagyon drága kamera, annak 
lemegy annyira az ára, hogy azt érdemesebb megvásárolni. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Nem tudom, milyen finanszírozással tudnák megoldani, lakossági 
befizetéssel vagy az önkormányzat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Alpolgármester úrnak az a javaslata, hogy próbáljunk kérni a 
lakosságtól, de igazából önkormányzati finanszírozásból, bár most van egy pályázati 
lehetőség, amibe bele lehetne rakni az egyiket, megfontolás kérdése. A lakosság elvárja 
tőlünk. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Az biztos, ha meg fogják valósítani, akkor az adott kereteken belül 
a legjobbat kell felszerelni. Nem szabad olyat feltenni, mint amit feltennénk boltba vagy egy 
családi házhoz, mert itt sokkal nagyobb területet kell figyelni, mint egy boltnál vagy egy 
raktárnál vagy akárhol, itt a minőségre kell rámenni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy érzem, hogy Szilágyi László is egyetért azzal, hogy amit 
ajánlott Borbíró Zsolt, az jobb minőségű. 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ezt a múltkor is elmondtam, hogy jobb minőségű, 
csak drágább. Nem biztos, hogy kell olyan jó minőségű kamera.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Kell. Földeákon a művelődési háztól kb. 10 m-re volt egy 
kerékpárlopás este 11 órakor, szakadt az eső és ez tényleg jó minőségű kamera, mert 
közvilágítás nem volt és éppen, de meg lehetett állapítani az alapján, meg is fogták az 
elkövetőt. Gyenge minőségű kamerán csak elmosódott valamit lehetne látni. 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Amit ajánlottam, azzal is fogtunk meg és azon a 
helyen még megvilágítás sem kellett. 
 
Bacsa György alpolgármester: A rendszám megfigyelést felejtsük el, ha a rendőrségnek kell, 
rakjon fel kamerát, vagy járuljon hozzá. 
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Borbíró Zsolt ügyvezető: A rendszám felismerés teljesen más kategória, milliós tételek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Párhuzamosan kell lent elhelyezni, olyan magasan, ahol a rendszám 
van? 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Ahogy a határon mennek ki, ott van egy 
korlátszerűség, ami szinte az autó lámpavonalában van.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Nem kell annyira letenni. 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: A határon azért van annyira lent, hogy 
biztonságosan felismerje. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Meghallgattuk mind a két verziót, 
el kell dönteni, hogy melyiket szeretnénk. A lakosságnál nagyon nagy az igény, hogy ebben 
lépjünk valamit, tényleg bosszantó, hogy lopják a kerékpárokat. A másik, hogy a rendőrségtől 
az anyagi helyzetüket is tekintve, nem hiszem, hogy ebben tudunk bármit is lépni. Az biztos, 
hogy a lakosságnak ez komoly gondot okoz és legalább az egyiket próbaképpen meg kellene 
csinálni, minél hamarabb. A rendőröket sem lehet mindenhova odaállítani, nem állhatnak 
minden sarkon, nincsenek is annyian. Ha a lakosság tudja, hogy vannak 
megfigyelőrendszerek, az is valamilyen szinten visszatartó erő. A közbiztonságot erősen 
aggályosnak tartom. Jó volna ebben a testületnek lépnie még akkor is, ha ezt saját forrásból 
valósítjuk meg, de lehet kérni a lakosságtól támogatást.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Földeákon kb. 2,5 hónap alatt összeadták az árát, utána elkezdett 
laposodni a befizetés, mert látták, szereljük felfele. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Földeákon mióta működik? Mikor volt ez a pénzösszeadás? 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Tavaly augusztusban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszomboron bevezettük a kommunális adót, ami már régóta 
működött Földeákon. A válság elég szépen elérte az országot, a lakosságot terhelni szerintem, 
nem túl célszerű. Itt van a csatornázás, meg kell csinálni a házakba a csatorna bekötéseket. 
Nem látom reális esélyét, hogy nagyon gyorsan ez a pénz összegyűlne. Meg kell vele 
próbálkozni, ki kell hirdetni, meg kell adni egy számlaszámot, illetve csekkekre befizethetik. 
Nem hiszem, hogy nagyon fizetni szeretnének. Most ezt pesszimistábban látom, lehet, hogy 
tavaly augusztusban ez másként volt, most szerintem, rosszabb a helyzet. Lépni kellene ebben 
a dologban előre. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Két magánszemély karolta fel ezt az egészet és bonyolították le és 
egyeztettek polgármester úrral és így alakult ki ez az egész dolog. Most nyertek valami 
pályázaton. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beadtuk mi is azt a pályázatot az óvodára, volt egy alrésze, 
ami a biztonságra vonatkozott, az a része nem nyert, az volt a kisebb összeg, de nyertünk 10 
millió Ft-ot az óvoda hőszigetelésére. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Tavasszal csinálnánk?  
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Gazsi Gábor képviselő: Máris. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Az árak és a minőségek miatt azt mondom, hogy függetlenül attól 
kivel csináltatjuk, jó minőségűt csináltassunk. Amit látunk a TV-ben is felhívásokat, hogy ott 
van egy képen valaki, százból egyet sem lehet felismerni. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Ennél is van jobb, mint amit adtam, kétségtelen, csak az még 
drágább. Meg kellene találni azt a középutat, hogy használható legyen, mert nem naponta 
nézegetik a kamerát. Este viszik el a kerékpárt, este lopják el a motoros fűrészt. Akkor kell, 
hogy jó legyen, ennél is van már jobb, ami az árajánlatban szerepel.  
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Annak nem sok értelme van, hogy tavaszig 
várjanak, mert télen mindig megszaporodik a bűnözés.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Borbíró úr egyik árajánlata bruttó 724.535,- Ft, a másik 
ajánlat bruttó 472.567,- Ft, 251.968,- Ft-tal több Borbíró úr ajánlata. A másik árajánlata 
Borbíró úrnak 413.004,- Ft, a másik ajánlat 286.776,- Ft, így 126.238,- Ft-tal drágább Borbíró 
úr ajánlata.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Darabszámra egyforma a kamera vagy csak a minőség különböző? 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Összesen 7 db kamerát tartalmaz. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A másik ajánlatban nem 5 db van? 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: 5 db van.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Akkor nem csak a minőségben, de a darabszámban is különbség van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Borbíró úr árajánlata összesen 
1.137.539,- Ft, a másik 759.333,- Ft. Vélemény, javaslat? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Az egyiknél 5 kamera van, a másiknál 7 db és 11.000,- Ft-tal 
drágább kamera van Borbíró Zsolt ajánlatában és kettővel több.  
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Ha 11.000,- Ft-tal több a jobb minőségű kamera, akkor nem 
kérdéses. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A felvevők tudják ezt a kamera számot rögzíteni? 
 
Szilágyi László vagyonvédelmi szakértő: Természetesen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslat?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Meg kellene csinálni, de 1 millió Ft-ba kerülne.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt most kellene megcsinálni, vagy el kell felejteni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A drágábbat javaslom. 
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azzal vívódok, hogy a lehetőségeink adottak-e? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Diszkont kincstárjegyből lehet megcsinálni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A múltkori testületi ülésen született egy döntés arról, hogy akkor 
is meglesz a kamera, ha a lakosság nem járul hozzá. Ha nem akarja a testület, akkor azt a 
döntést vissza kell vonni. Ha tartja magát ahhoz a testület, akkor a két ajánlat között dönthet. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A kincstárjegyet nem feléljük, hanem fejlesztünk. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Internet-kapcsolat is szükséges. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez is bonyolítja a helyzetet, még szolgáltatóval szerződést 
kell kötni. Tisztelt Képviselő-testület! Az a döntés már megszületett, hogy meg kívánjuk 
valósítani. El kell dönteni, hogy a drágábbat vagy az olcsóbbat, de emellett lesznek még 
járulékos költségek, amit most nem látunk, az oszlopok állítása és az internettel kapcsolatos 
költségek. 
 
Borbíró Zsolt ügyvezető: Ha valami esemény van, akkor valakinek meg kell nézni azt a kb. 
1-1,5 órás időpontot. A mikrohullámú kapcsolat azért jó, mert meghatározott személy 
időnként rá tud nézni a rögzítőre, hogy él-e a rögzítő. 2-3 személy megkapja a hozzáférést, az 
IP címet vagy azt a kliens szoftvert és ránéz. Földeákon sajnos még nincsenek ezek a 
mikrohullámú kapcsolatok meg, időnként oda kell menni és meg kell nézni, hogy mennek-e. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Volt egy javaslat, hogy a drágább 
árajánlatban szereplőt valósítsuk meg, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 262/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kamerás megfigyelő-rendszer telepítése 
 
262/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kamerás 
megfigyelő-rendszer telepítése” tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 248/2012.(IX. 25.) KNÖT 
határozatával akként döntött, hogy két buszmegállóban térfigyelő kamerákat kíván elhelyezni. 
A Képviselő-testület a közbiztonság növelését szolgáló fejlesztésként a kamerás megfigyelő-
rendszer telepítésének lehetőségét, az azzal kapcsolatos árajánlatokat és műszaki tartalmakat 
megvizsgálta. 
 
A Képviselő-testület a település kiemelt területei közbiztonságának fokozása érdekében a 
benyújtott ajánlatok közül a kamerás megfigyelő-rendszer telepítésére  

a GLOBÁL VÉDELEM Kft. 
(6922 Földeák, Bajcsy-Zs. E. u. 22/a., képv.: Borbíró Zsolt ügyvezető) 

ajánlattevő ajánlatát fogadja el, miszerint Kiszombor nagyközség területén  két 
buszmegállóban térfigyelő kamerák kerülnek telepítésre 895.700,-Ft + Áfa összeg ellenében 
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azzal, hogy a telepítés költségét még növeli a telepítéshez szükséges tartóoszlopok és az 
internetes hozzáférés költségei. 
 
A Képviselő-testület a kamerás megfigyelő-rendszer fentiek szerinti telepítéséhez szükséges 
költséget 895.700,-Ft + Áfa összegben az önkormányzat 2012. évi költségvetése felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére biztosítja, mely összeget csökkenthet 
az esteleges lakossági hozzájárulás összege. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a kamerás megfigyelő-rendszer telepítésével összefüggő – fenti 
ajánlatnak megfelelő - dokumentumok, valamint szerződések aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- ajánlattevő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki az olcsóbb árajánlattal ért egyet, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hogy alpolgármester úr kísérje figyelemmel a 
megvalósítás folyamatát. 
 
 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 2013. évi belső ellenőrzési tervének jóváhagyása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a belső ellenőrzési terv a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makói Kistérség Többcélú Társulása 2013. évi belső 
ellenőrzési tervének jóváhagyása. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a belső 
ellenőrzési tervet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 263/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  2013. évi belső ellenőrzési terv 
 
263/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és jóváhagyta a 
Makói Kistérség Többcélú Társulása Belső Ellenőrzési Társulása 2013. évi belső ellenőrzési 
tervét, mely magában foglalja Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2013. évi belső 
ellenőrzési tervét is. 
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A 2013. évi belső ellenőrzési terv a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás hitelfelvételeihez kapcsolódó 
kezességvállalás 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a készfizető kezesi szerződés-tervezet a jegyzőkönyv 12. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás 
hitelfelvételeihez kapcsolódó kezességvállalás a következő döntési javaslat. A Társulásnak 
hitelt kell felvennie, mert az Áfá-t ki kell fizetni, ezt valamiből finanszírozni kell, ezt majd 
visszakapjuk. Kiszomborra jutó rész 21 millió Ft, összesen 200 millió Ft-ról van szó. Kérdés? 
Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 264/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás hitelfelvételeihez kapcsolódó 
kezességvállalás 
 
264/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás hitelfelvételeihez kapcsolódó kezességvállalás tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország gazdasági 
stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 10. § (5) bekezdésében, valamint az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 96. § (1) bekezdésében biztosított 
jogkörében eljárva a Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás és a Raiffeisen Bank 
Zrt. között – rulírozó hitelszerződés alapján létrejött - 200.000.000,- Ft összegű rulírozó 
hitelhez kapcsolódóan a Raiffeisen Bank Zrt. részére készfizető kezességet biztosít a Társulás 
összes tartozása megfizetéséért, de nem több mint 21.000.000,- Ft, azaz Huszonegymillió 
forint és járulékai erejéig. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az 1. pontban 
meghatározott készfizető kezességre tekintettel engedélyezi – Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata valamennyi bankszámlája tekintetében – a Raiffeisen Bank Zrt. részére 
történő beszedési megbízás benyújtási jog bejegyzését. 
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3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert az 1. és 2. pontban 
meghatározottak szerint a Raiffeisen Bank Zrt.-vel megkötendő készfizető kezesi szerződés 
aláírására a mellékelt szerződés-tervezet szerinti tartalommal. 
 
A határozatról értesül: 
- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás általa 
- Raiffeisen Bank Zrt. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulása Társulási Megállapodásának 
módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulása Társulási 
Megállapodásának módosítása. Ehhez lenne még egy kezességvállalás, amit most nem 
hoztunk be. Makó nem kapta meg a teljes finanszírozást decemberben, 150 millió Ft nem 
biztosított. Ebben az esetben csak a Társulás vehet fel hitelt, hiszen a Társulás valósítja meg a 
szennyvízcsatornázást. Ha minden tag vállalja a kezességet, akkor arányosan le fogják vonni a 
pénzt. A makói önkormányzat hozott egy olyan döntést, hogy ezt a hitelt átvállalják és a 
Társulás mögött is ott van az önkormányzat és a hitel visszatérítését vállalják. Most még 
ebben nem kell dönteni, mert beadtak pályázatot BM Önerő Alap támogatásra, ha nyerni fog, 
Makónak nem lesz probléma ez a 150 millió Ft. Ha nem kapnak támogatást, akkor kell 
döntést hozni és a 150 millió Ft-nak Kiszomborra eső részére kezességet vállalni. Most még 
csak a Társulási Szerződés módosítása, ami előttünk van. Kérdés? Aki egyetért a Társulási 
Megállapodás módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 265/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
 
265/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás Társulási Megállapodásának módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint társult tag a helyi 
önkormányzatok társulásairól és együttműködéséről szóló 1997. évi CXXXV. törvény 4. § (1) 
bekezdés b) pontjában foglalt jogkörében eljárva a Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási 
Társulás Társulási Megállapodásának módosítását a határozat melléklete szerinti tartalommal 
jóváhagyja. 
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A Társulási Megállapodás módosítása valamennyi települési önkormányzat képviselő-
testületének jóváhagyó határozatával válik hatályossá. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és 
nevében a Társulási Megállapodás módosítását, valamint az egységes szerkezetű Társulási 
Megállapodást aláírja. 
 
A Társulási Megállapodás módosítása jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Sátor vásárlása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sátor vásárlása a következő előterjesztés. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 266/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Sátor vásárlása 
 
266/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a sátor 
vásárlása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért egy darab 
Tarrington House „Riva” típusú könnyűszerkezetes party-sátor beszerzésével 30.467,- Ft 
összegért. 
A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2012. költségvetésében a felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Nagy Lőrinc művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szekeres Krisztián képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
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- eTanácsadói munkakör 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat az eTanácsadói munkakör. 
Nagy Lőrinc végezné, heti 6 órában ezt a munkát. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 267/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: eTanácsadói munkakör 
 
267/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az eTanácsadói 
munkakör tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagy Lőrinc 
művelődésszervező közalkalmazott részére hozzájárulását adja ahhoz, hogy az NT 
Nemzetközi Technológia Nonprofit Közhasznú Kft. által meghirdetett álláslehetőségre a 
TÁMOP-2.1.2/12-1-1012-0001 „Idegen nyelvi és informatikai kompetenciák fejlesztése” 
című projekt B-típusú eTanácsadó munkakörének betöltésére pályázzon, illetve a Munka 
Törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. törvény rendelkezéseinek megfelelően az NT 
Nemzetközi Technológia Nonprofit Közhasznú Kft.-vel (1063 Budapest, Munkácsy M. u. 16.) 
2014. augusztus 31. napjáig tartó, részmunkaidőben történő távmunka-végzésre irányuló 
határozott idejű munkaszerződést kössön.  
 

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármester arra, hogy a fentiekkel 
kapcsolatos további munkaviszony létesítéséhez szükséges hozzájáruló nyilatkozatot aláírja. 
 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Nagy Lőrinc művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Tájékoztató a KEOP-1.1.1/B/10-11 pályázat előkészítéséről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a pályázat ismertetése a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a KEOP-1.1.1/B/10-11 pályázat előkészítéséről a 
következő előterjesztés. Várható, hogy megnövekszik a lerakási díj és ez fokozatosan fog 
növekedni, 6.000,- Ft/t-ról indul, és el fogja érni a 12.000,- Ft-os lerakási díjat tonnánként, 
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ezért lép a Hulladékgazdálkodási Társulás. Megkerestek azzal, hogy a lakosoknak lenne 
másik edényzet, amiben tudnák gyűjteni az újrahasznosítható hulladékot. A zöld hulladékot 
még mindig nem gyűjtenék, hanem a papírt, műanyag dobozt és hasonlót. Igényeltünk kb. 
1.600 edényzetet, 260 db komposztálóedényt, ebből 10 db az intézményekhez és 250 db a 
lakossághoz kerülne kihelyezésre. PET palack préselőt az óvodába, iskolába, művelődési 
házba kihelyeznénk, valamint 2 konténert az önkormányzat udvarára a zöld hulladéknak. 
Rendezvényekhez egy csomag szórólapot rendeltünk meg. Ennek az önrészét fizetnünk kell 
és plusz még a beszerzésre kerülő gépjárműveknek is. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hogy csökkenti a díjat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem növeli. Talán ez majd egy kis kedvezményt jelent, hogy 
nem olyan mértékben sújtja majd a lakosságot. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Meglátásom szerint a komposztálható hulladék a nagyon nagy 
mennyiség. Most már rakják bele a hamut is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben lépni kellett, ha szelektív gyűjtést akarunk bevezetni, 
akkor is meg kellene venni az edényzeteket, sokba kerülne, így pályázattal kevéssé. Ez az 
anyagot tájékoztatásul hoztuk be. Ha konkrét összegekről lesz szó, akkor ismét hozzuk 
testület elé. Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 268/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a KEOP-1.1.1/B/10-11 pályázat előkészítéséről 
 
268/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette a KEOP-1.1.1/B/10-11 pályázat előkészítéséről szóló tájékoztatót.  
 
A tájékoztató a határozat melléklét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás a MÁV Kiszombor megállóhely (kisállomás) bérletéről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és a tájékoztató levél a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás a MÁV Kiszombor megállóhely (kisállomás) 
bérletéről. Ismét kaptunk egy ajánlatot, most egy kicsit olcsóbban adnák bérbe. Vélemény? 
 



 44 

Balázs Zoltán képviselő: Ha jól értem, 1.000,- Ft-ot kérnek havonta, plusz az épület 
helyreállítását. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így van. Azért, mert megkerestek bennünket, nem azt jelenti, 
hogy fel is kell vállalni. Jelen pillanatban nagyon sok egyéb más feladatunk van. Ha azt 
mondjuk, most nem kívánjuk bérbe venni, nem tud a MÁV mit csinálni vele, ugyanúgy, 
amikor nyugodtabb idő lesz, vissza fog jönni a testület elé, ha nagyon akarjuk. Ezt fel kellene 
újítani, nem tudjuk, mennyi pénzbe kerülne. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt felejtsük el, mert ha lenne pénzünk, azt inkább a Móricz 
utcai lakásra kellene fordítani. Annyi pénzből azt is fel lehet újítani és az önkormányzati 
tulajdon, utána azt adjuk ki bérbe. Ráköltünk sok pénzt és soha nem lesz az önkormányzaté.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igaza van, de miután írtak egy levelet, be kellett hozni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Egyértelmű, de ne foglalkozzunk vele. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Egyetértek alpolgármester úrral, de azon is el kell gondolkodni, igaz 
beleinvesztálunk pénzt, de az első látkép az, ha valaki bejön a faluba. Ha az állomás valahogy 
ki fog nézni, ha véletlen olyan bérlőt kapnánk, aki tényleg karbantartaná, azért az valahol 
előnyünkre válna, de azt mondom, most ne.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezt azonnal meg kellene csinálnunk? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A lakó hogy költözne bele? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Nyilván lennének keretfeltételei a megállapodásnak, hogy 
milyen ütemben kellene ellátni ezeket a feladatokat. Feltételezem, hogy nem első pillanattól 
kezdve. Abból, amit felsorolt, a MÁV mit csinál meg? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Semmit. A Móricz utcai lakás felújítása 10 millió Ft-nál kezdődne. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ez mennyibe kerülne? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez nem kerülne annyiba. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Móricz utcánál a tetőt előbb-utóbb rendbe kell tenni, mert 
be fog szakadni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Találunk-e egy olyan lakót, aki hajlandó rendben tartani? Az volna 
az ideális.  
 
Bacsa György alpolgármester: Lakás céljára akarnánk használni, inkább a nagyállomásnál 
lévő lakásokat kellene. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt nem bírja senki sem, a két lakásból elmenekült mindenki. Alul 
pince van, felül nincs hőszigetelve, hatalmas belvilága van. Az a két lakás még 
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alkalmatlanabb, mint a kisállomásnál lévő. Ha ezt ideadják, úgysem azonnal kell nekifogni. 
Nem lehet tudni, még egyszer felajánlják-e. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos. Jelen pillanatban olyan választ kellene adni, hogy 
nincs erre keretünk, de későbbi időpontban lehet, visszatérünk rá. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az „A” határozati javaslat erről szól. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor lenne ez igazán jó, ha át is adná a tulajdont. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem adja át tulajdonba. Kérdés? Aki egyetért az „A” 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 269/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Tájékoztatás a MÁV Kiszombor megállóhely (kisállomás) bérletéről 
 
269/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztatás 
a MÁV Kiszombor megállóhely (kisállomás) bérletéről” szóló előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a MÁV Kiszombor 
megállóhely (kisállomás) bérletére vonatkozóan a MÁV Szegedi Területi Központ 
Vagyonkezelő Zrt. előzetes tájékoztatását megismerve – a bérleti szerződés megkötésével a 
bérleti jogviszonyból eredő kötelezettségekre és terhekre, továbbá a csökkentett mértékű 
kezelési díj ellenében az önkormányzatra háruló ingatlankezelési tevékenységre, illetve az 
ingatlan lakhatóvá tételének várható költségeire tekintettel – akként határoz, hogy a jelenlegi 
bérleti konstrukció mellett az önkormányzat nem kíván a bérleti jog lehetőségével élni. 
 
A Képviselő-testület érdemben csak akkor foglalkozik a MÁV Kiszombor megállóhely 
(kisállomás) bérletének, hasznosításának kérdésével, ha a bérleti feltételek, a kezeléssel járó 
kötelezettségek és terhek az önkormányzat részére az eddigi ajánlatokhoz képest még 
kedvezőbbek lesznek és az ajánlat az ingatlan állagának, lakhatóvá tételének költségeire és 
viselésükre is kitér.  
 
A határozatról értesül:  

- MÁV Vagyonkezelő Zrt. Területi Központ Szeged 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 

 
 
- Földbérleti díj megállapítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Földbérleti díj megállapítása. Javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha felemeljük tízszeresére, akkor sem lesz belőle komoly 
árbevétel. Mennyi ebből az árbevétel? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 400-500.000,- Ft. Jelezték is a bérlők, 
hogy tovább szeretnék bérelni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha akarunk lépni, majd látjuk, hogyan alakul a 
közmunkaprogram, mert mindig azt mondják, hogy a földművelést próbáljuk biztosítani. Úgy 
nem tudunk földművelést végezni, hogy egyedül van Süli János, és mindent csináljon. 
Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy ne emeljünk a bérleti díjon, maradjon a 2011/2012-es 
gazdasági évre megállapított, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 270/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Földbérleti díj megállapítása 
 
270/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a földbérleti díj 
megállapítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában lévő földek bérleti díját a 2012/2013-es gazdasági évre 2,- Ft/m2/év összegben 
állapítja meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Szabó Istvánné kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a kérelem és a tulajdoni lap a jegyzőkönyv 19. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szabó Istvánné kérelme. Tavaly nagyon rendezetlen volt a 
föld, odaadtuk használatba, hogy takarítsa ki. Most meg akarja vásárolni. Ezt a területet az 
államnak is fel kell ajánlani megvásárlásra, ez egy hosszú folyamat, biztos, hogy nem kívánja 
az állam megvásárolni. Ennek a területnek fel kell becsültetni az értékét, ki kell mérni, nagy 
költséggel járna. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az önkormányzat jelen pillanatban nem szeretné eladni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem is lenne annyi árbevételünk, ami az egész költséget 
fedezné. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Esetleg, ha átvállalja. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az a javaslatom, hogy el kell adni, ha átvállalja a járulékos 
költségeket. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem vállalhatja át, mert az eladónak kell ezeket fizetni és az sem 
tudható mennyi lesz a pontos költsége. Hogy lehet úgy ajánlatot tenni? Az államnak is fel kell 
ajánlani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Értékbecslés után tudjuk meg mennyi az értéke. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Vázrajz is kellene, megosztás. Az önkormányzatnak kell ezt 
megcsináltatni, nem a vevőnek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ezt mind vállalja, hogy kifizeti, akkor eladjuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nincs is garancia erre. Mi lesz, ha belép az állam? 
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor megveszi az állam. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Akkor ki fizeti ki a költségeket? 
 
Bacsa György alpolgármester: Az állam. Fel kell így ajánlani, vagy megveszi, vagy nem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fel kell értékeltetni, van egy értéke, és utána lehet felajánlani 
az államnak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A kérelmezővel meg kellene beszélni, hogy csak ezen az áron tudja 
megkapni, mert ezeket bele akarjuk építeni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ne az önkormányzat fizesse meg, ha kifizet mindent, legyen 
az övé.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A földmérés és az értékbecslés 55.000,- Ft?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az értékbecslés, kimérés.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Plusz a föld ára. 
 
Bacsa György alpolgármester: 500 m2 földet odaadnánk 60.000,- Ft-ért. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kell vele beszélni, hogy 80.000,- Ft lenne, de hosszas az eljárás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Utána az értékbecslő meghatároz 10.000,- Ft-ot, azt is ki kell 
fizetni. 
 



 48 

Bacsa György alpolgármester: Attól, ha az értékbecslő kihoz akkora összeget, még 
drágábban eladható, azzal nem támadhatnak meg. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az értékbecslés eredményéről a kérelmező nem fog tudni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha az összes költséget, a 80.000,- Ft-ot vállalja, akkor 
eladjuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ha meghatározzák a 80.000,- Ft-ot, meglesz az értékbecslés és a 
kimérés és felmerül még egyéb költség? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amennyiben kérelmező a földrészlet vételárán túl az 
értékesítéshez szükséges értékbecslés és hivatalos földkimérés összegét is megtéríti, akkor 
értékesítjük részére, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 271/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Szabó Istvánné kérelme 
 
271/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Szabó Istvánné 
makói lakos kérelmét – mely szerint a Kiszombor, zártkert 3050 hrsz-ú földterület 
önkormányzati tulajdonban lévő 7/14 –ed földrészletét kívánta megvásárolni - és az alábbi 
döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor, zártkert 3050 
hrsz-ú földterület önkormányzati tulajdonú 7/14-ed földrészletét – figyelemmel az 
önkormányzat vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006. (II. 28.) KKÖT 
rendelet 7. § (1)–(2) bekezdésében foglalt rendelkezésekre – abban az esetben értékesíti, 
amennyiben kérelmező a földrészlet vételárán túl az értékesítéshez szükséges értékbecslés és 
hivatalos földkimérés összegét megtéríti Kiszombor Nagyközség Önkormányzata részére.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhívja a kérelmező 
figyelmét arra, hogy a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 14. § (2) 
bekezdése alapján a helyi önkormányzat tulajdonában lévő ingatlan értékesítése esetén az 
államot minden más jogosultat megelőző elővásárlási jog illeti meg. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy ismertesse Szabó Istvánné 
kérelmezővel a Kiszombor, zártkert 3050 hrsz-ú földterület önkormányzati tulajdonú 7/14-ed 
földrészlet értékesítésével kapcsolatos eljárási folyamatot, a vételárra vonatkozó döntést és 
mindezek ismeretében a kérelmező igényfenntartása esetén az értékesítést készítse elő.  
 
A határozatról értesül:   

- Szabó Istvánné 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgári Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Rozmaring utcai lakók kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
/Az előterjesztés és a tervezői, szakértői nyilatkozat a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rozmaring utcai lakók kérelme. Volt kint Andó György, 
küldött is ezzel kapcsolatban anyagot. A terület levigye a vizet, most azt írta, hogy tegyünk 
bele dréncsövet, de azt a múltkor nem mondta, mikor kint voltunk. Betemették ezt az árkot, 
most itt tartunk. Nincs árok, de egyébként tényleg nem sokat vitt el, a felületen kell elvezetni 
a vizet, ezzel most a múltkori döntésünket hatályon kívül helyezzük, vagy visszavonjuk.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A múltkori döntés visszavonásra kerül. Mi a döntés? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A felületen biztosítjuk a vízelvezetést.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A Rozmaring utcai lakók kérelme így teljesítve lesz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem teljesen, mert nem kaviccsal van feltöltve, hanem simán 
van visszatemetve az árok, felületi vízelvezetés biztosításával. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Felhívjuk a kedves lakók figyelmét, hogy ha bármi egyéb probléma 
van, oldják meg maguk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a kialakított árok földdel 
terepszintre való feltöltéséről az így kialakított felületen biztosítjuk a víz elvezetését, valamint 
visszavonjuk azon rendelkezést, hogy a Rozmaring u. 4. szám alatti ház előtt elhelyezkedő 
árok 10 m hosszan járdalapokkal megerősítésre kerüljön, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 272/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Rozmaring utcai lakók kérelme 
 
272/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Rozmaring 
utcai lakók kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rozmaring utcai lakók 
azon kérelmének - melyben a lakók Rozmaring utcai vízelvezetés megoldására saját erőből 
történő kivitelezéssel tettek javaslatot - akként ad helyt, hogy az önkormányzat gondoskodik a 
kialakított árok földdel terepszintre való feltöltéséről és az így kialakított felületen biztosítja a 
víz elvezetését. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rozmaring utcai lakók 
kérelme tárgyú 250/2012. (IX. 25.) KNÖT határozatának azon rendelkezését, miszerint a 
Rozmaring utca 4. szám alatti ház előtt elhelyezkedő árok kerüljön – kb. 10 m hosszan - 
járdalapokkal megerősítésre, egyidejűleg visszavonja.  
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A határozatról értesül: 
- kérelmezők 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Együttműködési Megállapodás Deszk Község Önkormányzatával 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Együttműködési Megállapodás Deszk Község 
Önkormányzatával. Beszéltem arról, hogy esetleg kerékpárút épülhetne Deszkkel közösen. 
Sajnos nem épülhet, mert kevés a pénz, ugyanakkor együttműködési megállapodást 
szeretnének kötni, ami arról szól, hogy az együttműködés keretében a projektgazda és az 
együttműködő partner erősíteni kívánják a Tisza-Maros szög mint önálló egység turisztikai 
vonzerejét, ennek érdekében együttműködnek a kerékpárút útvonalhálózat és útvonal mentén 
kijelölt pihenőhelyek kialakításában, az információs táblák helyszíneinek kijelölésében. Az 
útvonalhálózat és a térség attrakcióinak kölcsönös és együttes kommunikációjában. Az 
együttműködő partnerek továbbá kölcsönösen elkötelezik magukat amellett, hogy a térség 
turisztikai szolgáltatóit új, együttes turisztikai ajánlatok kidolgozására ösztönzik. A felek 
kijelentik, hogy a létrehozott infrastruktúra fenntartásáért felelősséggel tartoznak, amely 
kiterjed az együttműködő partner területére eső pihenők és információs táblák rendszeres 
ellenőrzésére, tisztántartására. Kiszomboron nem lesznek táblák, pihenők, lehet, kitesznek 
táblát a templom környékére.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A meglévő kerékpárút? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs kiírva pályázat a Makó-Kiszombor közöttire. Benne 
van az új fejlesztési tervekben, jeleztük. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 200 milliárdot kapott a megye? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A fejlesztési tervvel kapcsolatban a testület beküldte már az 
anyagát, összeállítottuk, jóváhagyták. A kerékpárút benne van, egy pár intézmény, 
ivóvízminőség-javító program, a Kastély. Erről volt egy összefoglaló, erre mondta ma Buzás 
polgármester úr, hogy a Bács-Kiskun megyeiek alulról építkezve kérték a projekt-ötleteket, 
projekt-javaslatokat. Elkészültek a tervek, összehívtak bennünket, elmondtuk a kéréseinket, 
beküldtük írott formában. Ennyi történt. Mi marad benne a fejlesztési tervben, nem tudjuk. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Érdekes a tervezési folyamat is, mert Magyarországon a 
megyék most nagyobb szerepet kapnak a területfejlesztésben. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Területfejlesztési feladatot már most kaptak, de 2013-ig a 
régiókhoz vannak hozzárendelve, nem volt pénzosztó szerepük, majd 2014-től lesz konkrét 
pénzosztó szerepük, ha az elkészült tervekhez lesz európai uniós forrás. Kérdés? Aki egyetért 
az együttműködési megállapodással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 273/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Együttműködési Megállapodás Deszk Község Önkormányzatával 
 
273/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
Együttműködési Megállapodás Deszk Község Önkormányzatával tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Dél-
Alföldi Operatív Program keretében meghirdetett "Turisztikai Attrakciók és szolgáltatások 
fejlesztése” (DAOP-2.1.1/J-12) című konstrukció keretében létrehozandó Tisza-Maros Szög 
térségére kiterjedő kerékpáros útvonalhálózat és kapcsolódó infrastruktúra együttműködésben 
történő kialakítása, fenntartása és a térség turisztikai attrakcióival történő közös 
népszerűsítése érdekében Együttműködési Megállapodást köt Deszk Község 
Önkormányzatával.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a határozat mellékletét képező Együttműködési Megállapodás 
aláírására. 
 
A határozatról értesül:  
- Király László Deszk község polgármestere 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Négy óvodai helyiség parketta lakkozása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 22. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Négy óvodai helyiség parketta lakkozása. Bruttó 286.766,- 
Ft, ehhez nem tartozik később karbantartási igény. A másik változat drágább, és utólagos 
karbantartást igényelne. Kérdés? Aki egyetért az óvodai helyiségek lakkozásával bruttó 
286.766,- Ft összegben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 274/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Négy óvodai helyiség parketta lakkozása 
 
274/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a négy óvodai 
helyiség parketta lakkozása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) négy óvodai 
foglalkoztató helyiségének parketta lakkozásának munkálataival egyetért és a munkálatok 
elvégzését megrendeli  

az Amandinus 99’ Kft.-től (6900 Makó, Gőzmalom u. 4/A.) 
az árajánlat szerinti 225.800,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 286.766,- Ft összegben,  

az alábbiak szerint: 
a lakkozás vizes bázisú, szagtalan, nagy kopásállóságú olasz parkettlakkal történjen, mely 
utólagos karbantartást nem igényel és fenti összeg tartalmazza az alapozó és a háromszoros 
lakkozás költségeit is. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a parkettázási munkálatok 
költségét 225.800,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 286.766,- Ft összegben az önkormányzat 
2012. évi költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítés) terhére 
biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az Amandinus 99’ 
Kft-vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül:   

- Amandinus 99’ Kft. 6900 Makó, Gőzmalom u. 4/A. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgári Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- A vidéki örökség megőrzéséhez kapcsolódó pályázat előkészítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két típusú pályázatot lehetne beadni. Az egyik a műemléki 
épületek vidéki örökségvédelme. Beszéltünk arról, hogy az iskolaudvarban lévő épülettel nem 
tudunk mit kezdeni, mert iskolaként van nyilvántartva, mivel alapfeladatot látunk el benne, 
nem lehet a felújítására pályázni függetlenül attól, hogy nem használja az iskola. 
Gondolkodtunk a Rónay-sírkertben, de az államtól engedélyt kellett volna kérni, és másnak a 
tulajdonára költenénk önkormányzati forrást. Lehet erről tárgyalni, ha kérni akarjuk, akkor 
megvannak a nyomtatványok, elküldték, tulajdonba is vehetjük. Ezt majd végig lehet 
gondolni, hogy akarjuk, vagy nem akarjuk. A rendezési tervünkben benne van a művelődési 
ház, mint helyileg védett és ebbe nemcsak a műemléki listában szereplők, hanem a helyileg 
védett épületek is beletartoznak. Elég rossz állapotban van a Művelődési Házunk és arra 
készítettünk egy felújítási tervet. Benne van a teljes tetőhéjazat-csere, alátét fóliával, 
lécezéssel, Lindab fedéssel, ez a drágább, vagy pedig van ennek egy olyan változata, ami csak 
hullámpalára készült, de nem arra a hullámpalára, ami azbeszt. A felújítás tartalmazza még 
két darab kémény visszabontását, teljes bádogozást, vízelvezető-rendszer cseréjét, 
hosszfalakon vakolatjavítást, végfalakon, tűzfalon 5 cm-es hőszigetelést, oszlopok hálózását, 
lábazat készítését, homlokzati ablakok cseréjét felületkezelve, rámpa kialakítását, teljes 
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burkolatcserét az alsó folyóson, villámhárító cseréjét beméréssel, komplett festést Caparol 
szilikon-gyanta alapanyagú rendszerrel. Palafedéssel bruttó 15.311.264,- Ft, Lindab fedéssel 
18.028.531,- Ft, a műszaki ellenőr költsége 254.000,- Ft. Az önrész a 27 % Áfa, 3.886.837,- 
Ft. Rendkívüli testületi ülésre még behozzuk a pontos számokat. Hivatalon belül fogjuk 
megcsinálni a pályázatot, nem fogunk a pályázatírásra pénzt költeni. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Adjuk be és a Lindab fedéssel, mert a művelődési ház elég fontos 
szerepet tölt be az utóbbi években, rengeteg a rendezvény.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy készítsük elő a 
pályázat beadását a Művelődési Ház épületének homlokzat és tetőhéjalás felújításához, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 275/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A vidéki örökség megőrzéséhez kapcsolódó pályázat előkészítése 
 
275/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a vidéki 
örökség megőrzéséhez kapcsolódó pályázat előkészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván 
benyújtani az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a vidéki örökség 
megőrzéséhez LEADER Helyi Akciócsoportok közreműködésével 2012-től igénybe vehető 
támogatások részletes feltételeiről szóló 103/2012. (X. 1.) VM rendelet alapján, mely 
lehetőséget biztosít az önkormányzat tulajdonában lévő Ady Endre Művelődési Ház 
(Kiszombor, Szegedi u. 13.) épületének homlokzat és tetőhéjalás felújításához. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy készítse elő a 
pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat és azt terjessze a Képviselő-testület elé. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A falumegújításhoz és - fejlesztéshez kapcsolódó pályázat előkészítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A másik pályázat falumegújításról szólna. Kevés a köztéri 
padunk és a hulladékgyűjtőnk. Köztéri padot összeszedtünk 27 db-ot, hulladékgyűjtőt 57 db-
ot. Ebbe még bele lehet venni az egyik térfigyelő kamerát, de szerintem túlbonyolítanánk a 
pályázat előkészítését. Most kellene csinálni a két kamera-rendszert egyben, mert a döntés is 
hosszabb időt vesz igénybe és nem is biztos, hogy kapunk támogatást. 
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Gazsi Gábor képviselő: Ha bele lehet tenni még egy kamerát, akkor az lesz a nyolcadik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ehhez kell a közterület tulajdonosának nyilatkozatától 
kezdve sok minden. Szerintem kamerával ebben a pályázatban nem kellene foglalkozni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem azt a kamerát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Másikat sem, a rendszerbe nem tudjuk beépíteni. Köztéri 
padot 27 db-ot építenénk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hova? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyszentmiklósi utca páros oldala 8, páratlan oldala 10, 
Templom tér 6, Szegedi utcai kút 1, orvosi rendelő 2, ez összesen 27 db. Szemetesek: 
Nagyszentmiklósi utca páros oldala 8, páratlan oldala 10; Templom tér 2; Szegedi utcai kút 1; 
Móricz utcai iskolaépület 4; József Attila utcai buszmegálló 2; Helytörténeti Gyűjtemény 
előtti park 2; orvosi rendelő 2; könyvtár 1; Tisza utca – Régi Makói utca kereszteződés 1; 
buszváró ABC 2; Szent István tér 2; Szegedi utca tüzép 1; Rákóczi utcai bolt, italbolt 2; 
Zöldfa utcai bolt 1; Óbébai utcai papírbolt, zöldséges 2; Óbébai utcai CBA 1; Óbébai utcai 
élelmiszerbolt 1; Tó utcai kocsma 1; Kör utcai kocsma 1; Nagyszentmiklósi utcai bolt 1; 
Szántó Kovács utcai bolt, italbolt 2; Szegedi utcai kenyérbolt 1; Kossuth utcai italbolt 1; 
bölcsőde 1; óvoda 1; ÖNO 1; Óbébai utcai italbolt 1 és az Óbébai utcai iskola 1; ez 57 darab. 
Beterveztük azt is, hogy betonozó és lakatos munkákat külsősöktől fogunk kérni, ennek a 
költsége 547.000,- Ft. Ennek a bruttó költsége 6.134.040,- Ft. Az önerő 1.304.088,- Ft. 
Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Pályázzunk. Jó lenne, ha lenne ennyi szemetes, de az volna a 
legjobb, ha rendszeresen ürítve volna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igyekszünk. A vállalkozóval megbeszéljük, hogy 
lehelyezzük, de ürítsék ki. Ennyi helyen nem elvárható, hogy végigjárjuk a szemeteseket. Aki 
egyetért azzal, hogy készítsük elő a pad és szemetes vásárlásával kapcsolatos pályázatot, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 276/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A falumegújításhoz és - fejlesztéshez kapcsolódó pályázat előkészítése 
 
276/2012.(X. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
falumegújításhoz és - fejlesztéshez kapcsolódó pályázat előkészítése tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván 
benyújtani az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a falumegújításra és - 
fejlesztésre LEADER Helyi Akciócsoportok közreműködésével 2012-től igénybe vehető 
támogatások részletes feltételeiről szóló 102/2012. (X. 1.) VM rendelet alapján, mely 
lehetőséget biztosít 27 db köztéri ülőpad és 57 db hulladékgyűjtő beszerzésére. 
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2. A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy készítse elő a 
pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat és azt terjessze a Képviselő-testület elé. 
 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Katolikus Karitász nagyon nagy mértékű adományosztást 
csinált, a kiosztásban a munkatársaink is közreműködtek. Szirbik Imre hozta el az adományt, 
nagyon szépen köszönjük a rászorultak nevében, hogy segített, mert így az önkormányzatnak 
nem került pénzébe. Köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző 
 


